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1                                     Wednesday, 11 April 2018

2 (10.00 am)

3                    (Proceedings delayed)

4 (10.12 am)

5 MR SKELTON:  Sir, today we will hear evidence from

6     Elmira Medynska by video-link from Paris.  The logistics

7     are somewhat complicated because I think we have two

8     translators who will need to be affirmed or sworn, one

9     in French and one in Russian, but we will get through

10     that.  I would also like to ask who in the room with

11     Ms Medynska, which is not clear at the moment from the

12     London end.

13 THE CORONER:  Yes.

14         We will come on to who is in the room in a moment

15     but we have two interpreters have we to swear, a French

16     one and a Russian one?

17 MR SKELTON:  Yes.

18 THE CORONER:  Can we do that first?  They are in the room,

19     are they?

20 MR SUTER:  It is rather difficult to hear, so I don't know

21     first of all whether (Inaudible).

22 MR SKELTON:  Can you hear us now?

23                (The interpreters were sworn)

24 THE CORONER:  Right.

25         Mr Skelton, the next thing is just to find out
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1     exactly who is there before we come to the witness, but

2     this is not going to work.

3 MR SKELTON:  It is not going to work.

4 THE CORONER:  It is not working and it is not going to work.

5         What I am going to do is rise and we will just see

6     if we can tweak it a bit.  All right?

7 (10.15 am)

8                    (A short adjournment)

9 (10.25 am)

10 THE CORONER:  Any better?

11 MR SKELTON:  A lot better, we hope.

12 THE CORONER:  We might just do Mr Skelton, it is important

13     and so we have all heard it, we might just do the two

14     interpreters again I think.

15         Can you hear me all right?

16 MR SUTER:  We can hear you, but we cannot see you.

17 THE CORONER:  Don't worry about that.

18         Can we just, hopefully the sound is going to be

19     better, we would be very grateful if the two

20     interpreters could each take their oath or affirmation

21     again so that we can hear it.

22                (The interpreters were sworn)

23 THE CORONER:  Could you tell us your name, so we have it?

24 THE INTERPRETER:  My name is (Inaudible) and I am the

25     interpreter from English into French and I have taken
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1     an oath to (Inaudible).

2 THE CORONER:  Thank you.

3 THE INTERPRETER:  My name is Ana Egenia(?) and I am the

4     interpreter of Russian into French.

5 THE CORONER:  Thank you very much.

6         Then just before we come to the witness, can we just

7     make sure we know who we have in the room?

8 MR SUTER:  This is Tim Suter, solicitor to the coroner.

9                  (Introductions were made)

10 THE CORONER:  All right.  Does that just leave the witness?

11 MR SUTER:  It does, sir.

12 THE CORONER:  It does.

13 A.  I am Elmira Medynska.

14                  MS ELMIRA MEDYNSKA (sworn)

15 THE CORONER:  I am told that if whoever speaks is very close

16     to the microphone that that is what will improve the

17     sound quality.  It is, I am afraid, still pretty

18     variable -- very variable.

19         Can you hear me at the moment?

20 A.  We can.

21 THE CORONER:  We have just got a problem on the

22     transcription, I am afraid, just on the note that is

23     being taken.  So we are -- you will just have to bear

24     with us a moment, just while that comes back up.  I am

25     just enquiring whether, if we were to move to another
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1     courtroom in this building, whether that will make any

2     difference and make communications better, because if it

3     will there is one we can go into.

4 MR SUTER:  We could use a laptop that I have.

5 THE USHER:  Can you try speaking directly into the

6     microphone, please.

7 MR SUTER:  Hello, can you hear us?

8 THE USHER:  Yes, Tim, we can.

9         (Pause)

10 THE CORONER:  Our transcription is back, so it is just

11     a question, Mr Suter, of seeing what the quality is like

12     on the laptop.

13 MR SUTER:  Sir, I do not have that set up yet, but we can

14     hear you very clearly.

15 THE CORONER:  All right, well let's try.  Is the

16     microphone -- it just needs to be right in front of the

17     witness.  Who I cannot --

18 MR SUTER:  It is.

19 THE CORONER:  Would she mind just raising her hand?

20         Thank you very much.

21 A.  Can you hear me judge?

22 THE CORONER:  Yes, thank you.

23         If you can just get the identity and so on.  Off we

24     go.

25
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1                  Questions from MR SKELTON

2 MR SKELTON:  Ms Medynska, thank you for making yourself

3     available to give evidence today.  I understand that you

4     are going to do so in English if you can, is that

5     correct?

6 A.  Yes, I understand you.

7 Q.  If you have difficulties understanding, please will you

8     say, and we can wait for the translator to translate it

9     into an appropriate language for you.

10         Can I start by asking you where you were born?

11 A.  Yes.

12 Q.  Where were you born?

13 A.  Yes, of course.

14 Q.  Where were you born?

15 A.  I was born in Ukraine, in (Inaudible) December 1989.

16 Q.  Did you grow up in Ukraine?

17 A.  Yes.

18 Q.  And when did you move to Paris?

19 A.  I went to Paris three(?) years ago to start my business

20     and family life here.

21 Q.  What kind of business do you have?

22 A.  I have my own fashion company.  I am doing shoes and

23     clothes.

24 Q.  Do you operate your business solely in Paris or do you

25     sell internationally?
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1 A.  I am doing it between Italy and France.

2 Q.  Have you maintained any links with Ukraine

3     professionally?

4 A.  Yes, I do -- I am since seven years a private

5     entrepreneur in Ukraine and I have a (Inaudible) who is

6     working for me.

7 Q.  Ms Medynska, you may have to speak more slowly, because

8     we are transcribing what you say at this end, please.

9 A.  Okay, since seven years I am an entrepreneur in Ukraine

10     and I have a (Inaudible) who is working for me, 20(?)

11     people.

12 Q.  Have you ever worked in Russia?

13 A.  No, never.

14 Q.  Do you now do any work for clients in Russia?

15 A.  No.

16 Q.  Do you know a woman called Anastasia Ivanova or Ivanova?

17 A.  It is very common name in Russia and Ukraine and there

18     is one Ukrainian designer that is Ivanova, but I don't

19     know her first name.

20 Q.  Have you come across her professionally?

21 A.  No.

22 Q.  Have you ever worked for example on a show in which she

23     might also have been working?

24 A.  Excuse me, can you repeat the question, I did not

25     understand you?
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1 Q.  Have you ever worked on a fashion or clothing show or

2     event in which she may also have been involved?

3 A.  No, I never work for this fashion designer and I also

4     work as a fashion model since 18 years when I was

5     working in Ukrainian Fashion Week, maybe 10 years ago.

6 Q.  Could you explain your answer.  Have you ever come

7     Anastasia Ivanova professionally in any context at all?

8 A.  No, I just read about her in fashion magazines and I saw

9     her in TV, not more.

10 Q.  Thank you.

11         When did you first come into contact with

12     Alexander Perepilichnyy?

13 A.  It was I think March 2012.

14 Q.  March 2012.

15         How was that contact made?

16 A.  He was contact me through the date agency.  And he

17     was -- he would write me things one or two months and

18     finally he told me in May 2012 he will come to Kiev and

19     he would love to see me.

20 Q.  Did he initiate contact with you or did you initiate

21     contact with him?

22 A.  He started contact me first.

23 Q.  You had a profile on the dating site, did you?

24 A.  Yes.  I do.

25 Q.  Did anyone ask you to make contact with him at that
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1     time?

2 A.  No, never.

3 Q.  Never?

4 A.  No.

5 Q.  When did you first meet him?

6 A.  I met him in May 2012 in Kiev.

7 Q.  Who arranged that meeting?  Who organised it?

8 A.  Yes, I can the meeting -- sorry, I didn't understand

9     you?

10 Q.  Who organised the trip to Kiev?  Did he arrange to come

11     and see you?

12 A.  Yes.  Yes.

13 Q.  And where did you meet him?

14 A.  I met him in hotel where he stay, it was Hotel Premier

15     Palace in Kiev.

16 Q.  Was he there on business?

17 A.  I met him for lunch in this ...

18 Q.  Was he in Kiev for business?

19 A.  Sorry?

20 Q.  Did he come to Kiev for business or did he come to see

21     you or both?

22 A.  He told me that he had friends there but his main reason

23     he told me was to come to see me.

24 Q.  When you first met him, how did he appear?

25 A.  I met him in lunchtime in (Inaudible) of the Hotel



Day 14 Inquest into the death of Alexander Perepilichnyy 11 April 2018

(+44)207 4041400 casemanagers@epiqglobal.com London EC4A 2DY
Epiq Europe Ltd www.epiqglobal.com 8th Floor, 165 Fleet Street

3 (Pages 9 to 12)

Page 9

1     Premier Palace.  He had very good impression for me as

2     a nice and educated man.

3 Q.  Did he seem nervous or stressed?

4 A.  No, he was in very good mood and good health and good

5     shape.

6 Q.  Did you talk at that stage about his private life or his

7     business interests?

8 A.  Our lunchtime was very short, he told me that he would

9     stay two days in Kiev and he would love to see me for

10     a dinner.

11 Q.  Did you have dinner with him?

12 A.  Yes, I do, I have a dinner with him, and he don't so

13     much talk to me about his business, where he worked,

14     which kind of business he do.  He present for my first

15     meeting he says that he was work in Moscow and now he is

16     in London.

17 Q.  What did he tell you about his work in Moscow?

18 A.  Not so much.  He said that he got some business but he

19     never told me any of the details, any name of the

20     companies where he worked.

21 Q.  Did he tell you anything about the problems or concerns

22     he might have about his businesses?

23 A.  No, never he talked to me about his problems in

24     business.

25 Q.  Did you know that he lived in London?

Page 10

1 A.  Yes, he told me that he live in London.

2 Q.  Did he say why he lived in London?

3 A.  He says that he move because it was more easy life for

4     him in London.

5 Q.  What did he mean by that?

6 A.  I don't know, sir.  It was -- for me, I didn't ask him

7     any extra questions like that.  Because I noticed for

8     the moment there was a lot of Russians who live in

9     London, so it was a normal situation.

10 Q.  Did he ever mention why he left Russia?

11 A.  No, sir.

12 Q.  I think in one of the interviews you gave recently you

13     said that he left Russia because he didn't feel good

14     about it, can you remember that now?

15 A.  He says for him it is a much more easy life in London.

16 Q.  After you had seen him at the hotel, did he say that he

17     wanted to move hotels at any point?

18 A.  First, the day when I met him for lunch he was continued

19     to stay in this hotel and when he made me call next day

20     he says that he moved to another hotel.

21 Q.  Is that the Fairmont Hotel?

22 A.  It is a hotel near Denieper river, I think -- I forgot

23     the name.

24         So the next day he moved to another hotel, which was

25     quite surprising me and I say, "Alexander, why you
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1     change the hotel?"  He says he wants to try another

2     hotel, that is it.

3 Q.  So he didn't give any explanation beyond he just wanted

4     to move and try a different place?

5 A.  No, sir, no.

6 Q.  Did you get the impression that he might be moving so

7     people didn't know where he was?

8 A.  No.  I thought about him, he like -- he is not so good

9     know Kiev and he want to discover a new place and this

10     hotel was a new five star hotel which has opened.

11 Q.  How long did he stay in that second hotel?

12 A.  The next day we have in dinner in a restaurant, not in

13     the hotel where he stayed.

14 Q.  Did he move hotels again?

15 A.  No, he not move, he invited had he for the restaurant

16     which was not in a hotel.

17 Q.  How many days did you see him for?

18 A.  I saw him two days, the first and second day in Kiev.

19 Q.  After he left Kiev, how did you keep in contact?

20 A.  He was make me call nearly every week and he was writing

21     messages for my telephone number.

22 Q.  So text messages?

23 A.  Yes.

24 Q.  Did he contact you in any other way, by email or other

25     means?
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1 A.  Yes, he contact me through the mail and after this

2     meeting he was call me from two or three different

3     emails and his name was different, not only

4     Alexander Perepilichnyy, he was mentioned the name

5     Sergei Kovalev.

6 Q.  Why was he using different names?

7 A.  It was a secret for me too.  I think that he want to

8     have some privacy from me and I don't ask him so much

9     questions about that.

10 Q.  Did you think it was because he wanted to keep his

11     relationship with you private?

12 A.  I think so.  I think so, yes.  He want -- he don't want

13     to talk me so much because maybe it was some person if

14     I now understand, maybe he want to have this

15     relationship like a secret maybe or he don't want that

16     I know about something about him.

17 Q.  In any of his emails or messages, did he express any

18     concerns about work or about his safety?

19 A.  No, never.

20         First moment, he never told me about work, it is

21     only in September he was send me a wrong email, which he

22     was supposed to send to someone Bishkek(?), and it was

23     his mistake, he was send his work mail to me.

24 Q.  Did you read that email?

25 A.  Yes, he say he sent it, "Hello Ms Bishkek(?), I need to



Day 14 Inquest into the death of Alexander Perepilichnyy 11 April 2018

(+44)207 4041400 casemanagers@epiqglobal.com London EC4A 2DY
Epiq Europe Ltd www.epiqglobal.com 8th Floor, 165 Fleet Street

4 (Pages 13 to 16)

Page 13

1     have some information".  It was very short mail but this

2     mail was to send not to me but to another, so

3     I understand this mistake which made Alexander and I did

4     not reply to this mail.

5 Q.  When did you next see him in person?

6 A.  Next time I see him in July or in August in France, in

7     Nice.

8 Q.  Whereabouts did you meet, in a hotel or other location?

9 A.  Yes, we stay in hotel together.

10 Q.  Did you stay in one hotel or did you move hotels?

11 A.  We always stay in the same hotel, the Negresco Hotel in

12     Nice.

13 Q.  Would you repeat that answer, please?

14 A.  We stayed together in a hotel, Negresco in Nice.

15 Q.  Did he organise the trip to Nice for both of you?

16 A.  Yes, he was invite me, he was buying tickets for the

17     trip.

18 Q.  How many days were you together in Nice?

19 A.  Just three days we stayed together.

20 Q.  During that time, how did he appear to you?

21 A.  He met me, he was quite good mood.  And we was just have

22     relaxing holidays together.

23 Q.  Did he ever go off and make phone calls on his own?

24 A.  Yes, he went, when we were to have lunch and dinner, he

25     was meant to give some phone calls and he was never
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1     talk --

2 Q.  Did you find that -- sorry, carry on.

3 A.  He was never talk about his business with me.  I was

4     never listening when he speak by phone.

5 Q.  What did he look like when he was on the phone, did he

6     look stressed or under pressure in some way?

7 A.  Once I saw him, he went in France to bistro for the

8     lunchtime and he went 10 metres on the street and he was

9     speak very loud, like he was scream, but I didn't know

10     with whom he speak on the phone.

11 Q.  Could you say that last sentence again, please.  You

12     didn't know what?

13 A.  He went 10 metres from the restaurant.  He was very

14     nervous when he speak on telephone.

15 Q.  Did he explain who he was talking to?

16 A.  When he come back, I say, "Alexander, everything is

17     fine?"  And he say, "Yes, it is just the work".

18 Q.  Did he say anything else about being under pressure at

19     that time?

20 A.  No, never, sir.

21 Q.  Did he mention having taken a trip to Switzerland to

22     talk to the Swiss authorities about anything?

23 A.  No, he never tell me anything about that he had even

24     been in Switzerland and that he had some business there

25     or something like that.
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1 Q.  Sorry, he did mention Switzerland but he mentioned it in

2     a business context, did he?

3 THE CORONER:  I thought you said he didn't say --

4 A.  No, never got --

5 MR SKELTON:  He never mentioned Switzerland at all, any

6     visits to Switzerland?

7 A.  He told me only after, when we was in Paris he told me

8     that he want to invite me to Switzerland after Paris and

9     (Inaudible).

10 Q.  On a separate trip, on another occasion with you?  So

11     you would go on another trip, possibly to Switzerland,

12     is that what he was saying?

13 A.  No, sir, you not understand me correctly.  When I was

14     see him third time in Paris, when he was in Paris he

15     invite me to Switzerland, next time in Switzerland.  But

16     before, when I was with him in Nice, he never told me

17     about Switzerland.

18 Q.  Thank you.

19         After your trip to Nice, did you have any further

20     contact with him before seeing him again in Paris?

21 A.  After this time, he did not write me so much

22     in September.  He sent me some mails that he was sick

23     in September.

24 Q.  What did he say about that?

25 A.  He says that he went for a hospital and I was replying
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1     to him, "Everything is fine with him?"  And he said,

2     "Yes, everything is much better".

3 Q.  Did he tell you what it was about, why he was ill?

4 A.  No, no, no, he did not tell me a specific which kind of

5     problems with health he had.

6 Q.  Did he ever mention that he had had some problems with

7     his stomach or his guts?

8 A.  No, never, sir.

9 Q.  Who arranged the trip to Paris?

10 A.  Yes.

11 Q.  Did he arrange the trip to Paris?

12 A.  Yes, he is invite me to Paris.

13 Q.  Again, did he pay for your flights and accommodation

14     himself?

15 A.  Yes, he invite me and he book tickets for me.

16 Q.  You arrived in Paris, both of you, did you on

17     8 November 2012, is that correct?

18 A.  Yes, that's right and I met him in Hotel Bristol.

19 Q.  Was that around lunchtime?

20 A.  Yes, I have lunchtime with him.

21 Q.  How did he seem to you when you first met him?

22 A.  I arrive to Bristol and after we take a walk to go to

23     the hotel's -- to the hotel (Inaudible).

24 Q.  How did he appear to you, did he seem happy, stressed or

25     nervous?
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1 A.  When I met him in hotel he was in -- he was smile, he

2     was calm and relaxing.  But when we went to for

3     lunchtime he was a little bit nervous.

4 Q.  Was he nervous about seeing you or did you think he was

5     nervous about something else?

6 A.  I think that he was nervous about his work or business.

7     I did not ask him a questions about if something was

8     happened, I just want to have relaxing time with him.

9     So I tried to talk about some easy subject to make him

10     relax, because he was very stressed when I met him.

11 Q.  What did he drink over lunch?

12 A.  He was drink wine, he was drink red wine.

13 Q.  Did you both drink?

14 A.  Yes, I was drinking also.  I was drink white wine.

15 Q.  He drank red wine, you drank white wine, correct?

16 A.  Yes.

17 Q.  Do you think he drank a lot?

18 A.  Yes.

19 Q.  How much did he drink?

20 A.  Yes, I think he drink a lot for lunchtime.

21 Q.  How did that compare to how he behaved previously when

22     you had met him in Nice and Kiev?  Was he different?

23 A.  He was more tired, as -- he was more tired.

24 Q.  Was he drinking more?

25 A.  Yes, he was drink more.  More than usually.

Page 18

1 Q.  Did you think that was because of his stress?

2 A.  Sir, when I saw him in Paris it was my third meeting so

3     I don't know this person so well and maybe he was very

4     like dynamic businessman or -- and he want to take a

5     drink and more drink for lunchtime but he was a little

6     bit stressful, what I can say about this time, when we

7     have lunch together.

8 Q.  Was he making many phone calls or receiving many phone

9     calls around this time?

10 A.  I am not remember -- he only just say to me that he was

11     arrive the same day from London he met me.

12 Q.  Before when you described him in Nice you said that he

13     went off to make a phone call where he looked like he

14     was speaking loudly and so on.  Did he do that kind of

15     thing when you met him in Paris, was he taking those

16     sorts of phone calls?

17 A.  No, when we have lunch, I don't remember that he was

18     have phone call for lunchtime when we was together.

19 Q.  Did he spill his wine over that lunch?

20 A.  Yes, he was put wine on himself.

21 Q.  Why did you think that happened?  Was he shaking or

22     trembling?

23 A.  Yes, little bit shaking in his hands, yes, sir.

24 Q.  Did you think that was just his nerves?

25 A.  Only what I can say is ask him, "Alexander, you feel
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1     good?  Maybe you want to go to the hotel?"  And he said,

2     "No, no, I want to have dinner, stay here with me".

3 Q.  After lunch, you did go back to the hotel for a while.

4     How was he during that period of time.

5 A.  Excuse me, can you repeat the question?  I am not

6     understanding you.

7 Q.  After lunch you went back to your hotel for a few hours.

8     How did he appear to you during that period of time?

9 A.  He was feel better.  When we come back to the hotel he

10     was much better.

11 Q.  More relaxed, do you mean?

12 A.  Yes, he was more relaxed.

13 Q.  Did you notice any shaking or trembling at that point of

14     his hands or anything else?

15 A.  No, no.

16 Q.  Later on that day you had dinner, I think at the Crillon

17     restaurant, is that correct?

18 A.  Yes, it is correct, sir.

19 Q.  What did he --

20 A.  He was drink one bottle of wine.  I think he was eat

21     a French soup and drink red wine.

22 Q.  Again, was he drinking a lot at that stage?

23 A.  No, for dinner he was drink one bottle of wine for two

24     persons, so it was not a lot.

25 Q.  So you shared the bottle at that point over dinner?
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1 A.  Yes, sir.

2 Q.  Did he describe anything unusual in respect of the food

3     that he had eaten?

4 A.  No, he was very happy with the food.  It is very good

5     restaurant, it was very sophisticated French cuisine, it

6     was very nice food.  He was very happy with it.

7 Q.  Did he take any phone calls or speak to anyone else

8     apart from you during this period?

9 A.  No.  It was very late dinner, something like 10.00, he

10     don't make any phone calls.

11 Q.  And no one came to speak to him?

12 A.  No, we don't met any people who he knows in this

13     restaurant.

14 Q.  You stay the first night on 8 November at the Hotel

15     Bristol.  The next day you have breakfast at the hotel,

16     is that correct?

17 A.  Yes, it is correct, sir.

18 Q.  Then you went out for lunch?

19 A.  Yes.

20 Q.  Is that to the Fouquet restaurant?

21 A.  We went for lunch -- yes, sir, we went to Fouquet

22     restaurant.

23 Q.  Can you remember what he ate there?

24 A.  No, sir, I don't remember what he eat in Fouquet.

25 Q.  Did he drink alcohol or any other beverages over lunch?
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1 A.  Maybe he drink a glass -- maybe he was drink a glass of

2     water and wine, but not so much.

3 Q.  In your interview you describe having quite a late

4     lunch; is that correct?

5 A.  Yes.

6 Q.  Again, was there anybody around who spoke to him apart

7     from the staff of the restaurant?

8 A.  No, it was nearly empty restaurant, there was not so

9     many people inside.

10 Q.  Did he receive any phone calls or go off to make any

11     phone calls during that period of time?

12 A.  And maybe he was receive some phone calls, he always

13     went out to talk, he never talk about on phone next to

14     me.

15 Q.  Why did you think that was?

16 A.  I think that maybe he was a businessman and he had some

17     his own secrets.  That is it.  But I never asked him for

18     what he doing that, because the first time with him.

19 Q.  That afternoon, how did he appear to you?  Was he still

20     stressed or did he seem relaxed?

21 A.  Sometimes I have feeling that he is somewhere else

22     because he was not very communicative with me and my

23     mood was not so well and we went for the dinner when it

24     was just very noisy restaurant so I didn't have time to

25     speak to him.
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1 Q.  This is later --

2 A.  And he was --

3 Q.  Before dinner, just that afternoon, how did he appear to

4     you?

5 A.  He was a little bit somewhere like I told you, with me

6     he was in his thoughts maybe, his mood was not very

7     nice.

8 Q.  After lunch, you went shopping, is that right?

9 A.  Yes.  He want to make shopping for me because he knew

10     I was not in very nice mood because he was, as I told

11     you, like he was in another planet, he don't want to

12     communicate so much with me and I was little bit upset

13     and he say let's both make shopping together and he was

14     walking with me in Saint Honore Street.

15 Q.  You went to several shops on Saint Honore Street.

16     During that time, whilst you were out shopping, how did

17     he appear then?

18 A.  He was, when I was choosing shoes, he was sit and he was

19     not really look at me.  He was watching (Inaudible) on

20     his telephone, so I was upset because didn't give me

21     enough attention and I was not in very good mood.

22     I don't want to ask him why he not help me to choose

23     shoes or (Inaudible).

24 Q.  Did you conclude that he was distracted by work issues?

25 A.  Maybe, maybe he was doing some important mails but it
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1     was -- I respect him as a businessman.  He have some job

2     to do, even if he was spending time with a woman in

3     Paris.  I understand it, it was no problem.

4 Q.  Did you think he was being a little bit rude by not

5     spending more time talking to you and paying more

6     attention?

7 A.  Yes, I would like that he doing this but he was more --

8     he was sitting with the telephone in the shop.

9 Q.  Again, did he explain anything about the nature of the

10     phone calls?

11 A.  No, sir, he never told me about anything about his job.

12 Q.  After you had been shopping, did you go back to the

13     hotel?

14 A.  It was nearly one hour -- between one and two hours and

15     we was walking back to the hotel, yes.

16 Q.  Did you stay in the hotel then until you went out for

17     dinner?

18 A.  I think we come back something like at 8.00 or 7.00 to

19     the hotel and we were -- we had two hours to go to

20     dinner.

21 Q.  You said I think in one of your interviews that during

22     that period of time he ate a couple of apples; is that

23     right?

24 A.  Yes, he was eat two apples which was in the room where

25     we stayed.
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1 Q.  Did he eat anything else?

2 A.  No, just two apples.

3 Q.  How did he seem again in terms of his physical

4     appearance?

5 A.  He was at that moment good, I was surprising that he was

6     eat apples because I think that it is very take care of

7     his health that he eat apples.

8 Q.  Could you repeat that answer, please?

9 A.  I was say, "Alexander, it is nice that you eat apples"

10     because I understand he is very take care of his health,

11     he is a man that eat apples.

12 Q.  Did you also have a drink together in the room?

13 A.  No.  We have a bottle of wine or champagne but we not

14     open it, we don't have any drinks in the room.

15 Q.  Then you went out for dinner, what time was that?

16 A.  It was 10.00, we went to the Buddha-Bar restaurant.

17 Q.  Who arranged the restaurant booking?

18 A.  He was invite me there because he says that this was

19     nice place to go, all the places he choose by himself.

20 Q.  Did he arrange it through someone else at the hotel or

21     did he book it directly himself?

22 A.  No.

23 Q.  Which one?  Did he book it through the concierge or did

24     he book it himself, the restaurant?

25 A.  I think he was book Buddha-Bar, because when we went in
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1     the first floor at the hotel he was talking to the

2     concierge.

3 Q.  On the evening of 9 November you went to the Buddha-Bar

4     for dinner?  Could you just describe whereabouts you sat

5     within the restaurant?

6 A.  We sit in front of the stairs, in the centre of

7     restaurant on the first floor.

8 Q.  Was there anything odd about the seat which he took at

9     the table.  Did he sit in a way which made it so he

10     could see the restaurant and you could not?

11 A.  Yes.  Yes, sir, it is correct.  He was sit in front of

12     guests and tables and I was sit back to the restaurant.

13 Q.  So could he see --

14 A.  I don't see any people who sit behind me.

15 Q.  Could he see more of the people in the restaurant than

16     you?

17 A.  Yes, of course, sir.

18 Q.  Did you find that a strange thing for him to do?

19 A.  Yes, I find it was a strange thing because usually man

20     in France, or everywhere, they put woman on the sofa and

21     sit on the chair, and he was (Inaudible) thought

22     (Inaudible) on the chair and I was sit with my back to

23     the main room.

24 Q.  So he had the best seat or a better seat than you?

25 A.  Yes, correct.
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1 Q.  Had he done that before or was this the first time he

2     had done that?

3 A.  It was first time he was put me sit on the chair.

4 Q.  Why do you think he did that?

5 A.  It was very noisy and I did not ask him this question.

6 Q.  Did you get the impression he wanted to see what was

7     going on in the restaurant and look around at the people

8     there or did you just think he was just being a bit

9     selfish?

10 A.  Yes.  No, he was doing not because he was selfish,

11     I think he was doing it just to see people around and

12     I was ask him about which people go to this restaurant,

13     I was trying to look round because I was very interested

14     in which people goes to this place because it was very

15     famous and I never been there before --

16 Q.  Do you think he was looking --

17 A.  -- but around us it was very --

18 Q.  Please carry on.

19 A.  Yes, and yes he was looking for people around us.

20 Q.  Do you think he was people watching, like you, just to

21     see who might be dining at the restaurant that you might

22     know or do you think he was worried about people in the

23     restaurant?

24 A.  I think he was getting little bit stressful this

25     evening.  I was not understand the reason why he was
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1     stressful because this was nearly all French people in

2     the restaurant, very old people.  It was an old woman

3     and old gentleman woman and they were all French, most

4     of the people around us.  And I was having a very

5     relaxing time, because it was not very young and

6     international people in this place, so I was not

7     understand why he so stressful.

8 Q.  Did he say anything to explain why he might be so

9     stressed?

10 A.  No, sir, it was very very loud in this place, we would

11     just speak about the food.  He says that the food which

12     he order is not nice.  And he was ask garcon, waiter, to

13     change his food.

14 Q.  Just before I come on to exactly what you ate, could you

15     just describe him physically before he ate.  Did he seem

16     to you to be unwell in any way before he had any food?

17 A.  No, at this moment he was sit in front of me, he smile,

18     he was drink wine and before the food was not right, he

19     was in quite normal mood.

20 Q.  Were his hands shaking in any way or were there any

21     other signs of nervousness?

22 A.  No, I did not see that, that his hands were shaking at

23     that bar.

24 Q.  What kind of food does the Buddha-Bar produce?

25 A.  It is specialised in Japanese and Chinese kitchen, and
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1     I think he has ordered some food like sushi rolls and

2     tempura, something like that.

3 Q.  Can you recall exactly when what he ordered or are you

4     struggling to remember?

5 A.  I think he was ordered something like four dishes, he

6     was order a lot of food but exactly which food he was

7     order, I am not remember.

8 Q.  Did he order a fish dish of any kind?

9 A.  I think I was eat also one portion of sushi or sashimi

10     as a dish.

11 Q.  Can you remember what type of fish or prawns or

12     vegetables were on that dish?

13 A.  If it was me, I always eat only salmon.

14 Q.  Did you share some salmon, sashimi or sushi?

15 A.  Maybe I was propose, because it is nice to share the

16     food but he was not touching my food.

17 Q.  He did not eat your food.  Did you eat any of his food?

18 A.  I am not remember this.

19 Q.  You would ordinarily have salmon of some kind, can you

20     remember if he had salmon, tuna, prawns or some other

21     form of fish or seafood?

22 A.  No, sir, I do not remember this.

23 Q.  Can you remember what food it was that he thought tasted

24     bad and wanted to send back?

25 A.  Maybe it was something like fried or tempura, something



Day 14 Inquest into the death of Alexander Perepilichnyy 11 April 2018

(+44)207 4041400 casemanagers@epiqglobal.com London EC4A 2DY
Epiq Europe Ltd www.epiqglobal.com 8th Floor, 165 Fleet Street

8 (Pages 29 to 32)

Page 29

1     like that.

2 Q.  Was it tempura prawns or tempura vegetables?

3 A.  I think so.  I think it was tempura or vegetables or

4     prawns, maybe prawns.

5 Q.  Are you struggling to remember this?

6 A.  Yes, sir, because when I was arrived I went twice to

7     ladies room, first time to wash my hands and second time

8     in the middle of the lunch of the dinner, I went to the

9     ladies room again.

10 Q.  What stage --

11 A.  With this dinner I was quite --

12 Q.  When did he send back the food, while you were visiting

13     the bathroom or while you were present?

14 A.  No, once when he was send the food, I was first time --

15     the second time I was going to the ladies room, and that

16     moment when he send the food I went to the ladies room.

17     I am not really remember this.

18 Q.  Was it only some form of tempura or fried food that he

19     sent back or did he send back any of the sashimi or

20     sushi?

21 A.  Sir, I was really sorry, I am not really remember, I was

22     trying to remember what food he was ordered but it was

23     very uncomfortable table, because there was very little

24     table where we sit, it was a table for two persons and

25     it was, how you say, the lady which was putting food, he
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1     was doing it through my head.  So she was put the fish

2     through my head and I cannot even saw what was inside

3     the food.

4 Q.  What did he say about the taste of the food?

5 A.  He says that he don't like the taste, he was very

6     irritated and mad about the quality of the food.

7 Q.  Did he say it smelt of anything?

8 A.  No, he don't like the taste.  He says that the taste is

9     bad.

10 Q.  What did he drink?

11 A.  He drink white wine and water.

12 Q.  Had he had much to drink before you had your food?

13 A.  We drink the same wine and the same bottle of water at

14     the dinner.

15 Q.  I think in one of your interviews, in Paris, you said he

16     had had four glasses of wine without eating.  Can you

17     remember that now?

18 A.  When we arrived to the restaurant, we was drink water

19     and wine before they will bring us the food.

20 Q.  Did you get the impression he was drinking a lot again

21     or was he drinking normally?

22 A.  No, sir, I not remember that.

23 Q.  Did you share the drinks, so you shared a bottle of

24     wine?

25 A.  Yes.

Page 31

1 Q.  Did he have any separate drinks which you didn't share?

2 A.  No, for the end of the evening he says that he wanted to

3     leave this place because he was -- he says that he want

4     to have some fresh air and when we went out he says that

5     he feel better when we went in the fresh air in the

6     street.

7 Q.  Did he want some fresh air because he wasn't feeling

8     very well?

9 A.  It was very noisy, very crowded into this place and

10     there was very loud music.  Honestly I was too not

11     comfortable with this place, especially the place where

12     I was sitting.

13 Q.  Did he say anything about the food making him feel sick?

14 A.  He says that he was very disappointed with the quality

15     of the food.

16 Q.  Did he say anything about the wine being bad?

17 A.  No.  About the wine he say nothing.

18 Q.  Before you got back to the hotel, did he look in any way

19     unwell?

20 A.  When we was walking back to the hotel, no, he was keep

21     my hand and he was talking to me about nice things, he

22     was not walking on the side, so ...

23 Q.  During the course of the evening, did he speak to anyone

24     else apart from you and the restaurant staff?

25 A.  He was -- when was was in the restaurant he was speak
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1     only with -- only with the waiter.

2 Q.  Did you notice anything unusual at all during the course

3     of the evening about any of the people in the

4     restaurant?

5 A.  No, it is -- I cannot see so much, sir, because I was

6     sit behind, behind the restaurant.  So I don't see what

7     happens behind.

8 Q.  You left the restaurant.  What kind of time was that?

9 A.  I think it was between 11.00 and 12.00.

10 Q.  Did you walk back to your hotel?

11 A.  Yes, we were walking and he was given and calculated the

12     time on his watch, he says it is something like

13     a six-minute walk.

14 Q.  While you were walking did he start to say anything

15     about starting to feel sick?

16 A.  No, for the moment, when he was walking he said that he

17     feel much better, on the fresh air.

18 Q.  You got back to the hotel.  Did you go straight back to

19     your room or did you go to a bar or restaurant in the

20     hotel?

21 A.  No, we go directly to the restaurant, through the same

22     street where is the hotel.

23 Q.  Just to be clear, when you got back to the hotel, where

24     did you go?

25 A.  Yes, we walk on Saint Honore Street, directly to the
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1     hotel.

2 Q.  Did you go straight to your room when you arrived back?

3 A.  Yes, we went direct to the room.

4 Q.  How long after you arrived back at the room did he go

5     into the bathroom?

6 A.  When we arrived to the room, he went to the -- he went

7     directly to the bathroom, yes.

8 Q.  And he shut the door and you heard what sort of noises?

9 A.  He was shut the door and maybe I thought that he want to

10     wash his hands but after he would stay a lot of time

11     there and I start to hear some noise from the bedroom.

12 Q.  Can you describe the noises that you heard?

13 A.  It was a noise like he is vomit.

14 Q.  How many times did you hear him vomit?

15 A.  I think -- I heard it three times.

16 Q.  How long each time did it last?

17 A.  Maybe it take one minute with a difference from five,

18     ten minutes like that.

19 Q.  Did he come out of the bathroom in between?  So after he

20     had vomited the first time, did he come --

21 A.  No, he never came ... no, he did not come out from the

22     bath.

23 Q.  You heard a noise which sounded like him vomiting, can

24     you describe that in any more detail, please?

25 A.  I was sit in the sofa, it was quite a big room and I was
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1     watching TV and I thought that maybe he vomit because it

2     was not a good food in the restaurant and I knocked the

3     door -- I knocked on the door to hear because I don't

4     want to make him feel uncomfortable in this situation.

5 Q.  Did he flush the toilet each time you heard him

6     vomiting?

7 A.  Yes, he was in the bathroom, he was put the water to not

8     make the noise so strong of his vomit and I heard that

9     he uses the toilet too.

10 Q.  Just to be clear, he had put a tap on in the bathroom

11     had he to disguise the noise?  Is that right?

12 A.  Yes.

13 Q.  And after you heard --

14 A.  Yes, sir.

15 Q.  After you heard him make a noise which sounded like

16     vomiting, is it just after that that he would flush the

17     toilet?

18 A.  Yes, I heard him flushing toilet too, sir.

19 Q.  Did he flush the toilet each time on each of the three

20     occasions?

21 A.  Yes, sir.

22 Q.  Is it possible that he might have made himself sick?

23 A.  Sir, I cannot (Inaudible) with that because, you know,

24     I was still understand that the issue was still bad with

25     the food he was eating, this restaurant, and I don't
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1     want to make him feel uncomfortable, because I was not

2     knock the door while he was there and I was wait quite

3     a long time behind the door when he left and finally

4     when he left, I was ask him, "Are you okay?  Do you want

5     to see the doctor?"  And he say, "No, I am okay, I don't

6     want to see the doctor".

7 Q.  Please describe again how long he was in the bathroom.

8 A.  I was feel that he stayed there a very, very long time,

9     like one hour.

10 Q.  He came out of the bathroom, and how did he look?

11 A.  He was look clean and little bit red and I was trying to

12     speak with him to ask how he was feel.  He says that he

13     feel better.

14 Q.  Did he say why he had been sick?

15 A.  No, I did not ask him this question.

16 Q.  Did he confirm that he had actually vomited?

17 A.  No, no, sir, because I don't want to put him in

18     uncomfortable situation I did ask the man, "Are you

19     vomit?"  Or something like that, I think that is not

20     really a (Inaudible) question.

21 Q.  When you say he looked a little red, could you describe

22     that in more detail, please.

23 A.  I think he was -- because he was nearly one hour, he

24     went from the bath wash with the normal clean hair,

25     clean face, little bit red eyes and red face and because
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1     I was waiting one hour outside, I say, "Okay, I am going

2     to take a bath because I am very tired" and I went to

3     the bath and it was clean everywhere and so I take

4     a shower and I went to sleep.

5 Q.  Was there any kind of smell in the bathroom at all that

6     was unusual?

7 A.  No, sir, it was a quite big bathroom.

8 Q.  So you had the impression that he had cleaned up the

9     bathroom, if necessary, while you were outside in the

10     bedroom?

11 A.  Honestly I think that he was really vomit because the

12     sound was like he vomit.

13 Q.  And you describe him again looking red and with red

14     eyes, was he generally flushed, was his neck red?  Can

15     you describe that in more detail?

16 A.  I don't remember his neck because he was wearing a kind

17     of shirt and --

18 THE INTERPRETER:  Dressing gown.

19 A.  Dressing gown and I just saw his face and he was red but

20     not very shiny, he was (Inaudible) and I was feel that

21     he started to feel better.

22 MR SKELTON:  You then used the bathroom, did he say anything

23     else that evening about how he felt?

24 A.  About that evening, only what he says that he was

25     disappointed with the food in this restaurant.
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1 Q.  Did he appear to you to be better, or feeling better,

2     did he look better, for the rest of the evening?

3 A.  After the lunch, after he went to the bathroom, he was

4     look better and the next day when I saw him he was still

5     very red eyes.

6 Q.  Had he ever spent so long in the bathroom before on any

7     of your other trips?

8 A.  Honestly I didn't ask him, to not put him in

9     an uncomfortable situation.

10 Q.  The next morning you had breakfast at the hotel; is that

11     right?

12 A.  Yes, sir.

13 THE CORONER:  Can you just help with this.  After what you

14     have told us about and during the night, was he unwell

15     at all at any point during the night?

16 A.  Excuse me, can you repeat the question?  I hear you bad.

17 THE CORONER:  Yes, after what you have just told us about,

18     about him being in the bathroom and being sick, after

19     that, was there any more health trouble that he had

20     during the night?

21 A.  No, sir.  I was -- we went to the bathroom between 1.00

22     and 2.00 and I was sleep deeply, even if he would stand

23     up to go to the bathroom, I am not hearing him.

24 THE CORONER:  Then --

25 A.  And he was awake at --
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1 THE CORONER:  You finish.

2         When you saw him in the morning -- can you hear me?

3 A.  Yes --

4 THE CORONER:  I haven't finished.  No, no, I haven't

5     finished.

6         When you saw him in the morning, was there anything

7     the matter with him then?

8 A.  No, he was very in good shape, he smiled and he invite

9     me for the breakfast.  We went to the first floor, he

10     was having good diet, he was eating eggs and hot

11     chocolate, bread.  He was in a good mood.

12 MR SKELTON:  Just going back to what he said about the food,

13     did he make the comment about being disappointed with

14     the food after he came out of the bathroom?

15 A.  No, he say nothing to me about the food.  Nothing.

16 Q.  I think you said in one of your answers he said at some

17     stage he was disappointed with the food in the

18     restaurant.  When did he make that comment?

19 A.  When we went for, he was already mad in restaurant, he

20     says that the food is not nice, he feel not good and he

21     propose to go out from the restaurant and when we were

22     out from the restaurant, for this six-minute walk from

23     the bar to hotel he says he is not like the food at all.

24     He says that the food was very bad.

25 Q.  You said he said he felt not good.  What exactly did he
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1     say about that?

2 A.  He says that the quality of the food was very bad, that

3     he is disappointed with the quality of the food, it was

4     not eatable at all and he was not very satisfied with

5     the dinner.

6 Q.  Did he ever mention the food again?

7 A.  No, only this walk, when he was walk from the bar from

8     the hotel.

9 Q.  After he came out from the bathroom later that night, he

10     didn't tell you anything about the food or make any

11     comment about it?

12 A.  No, sir, we arrived near 12.00, he went to the bedroom

13     at 1.00, he went out and between 1.00 and 2.00 we went

14     to sleep very late and the only things which I ask him,

15     if he really need a doctor because I was seeing that he

16     feel very bad, so I proposed him to see the doctor and

17     he say, "No, I feel good".

18 Q.  The next morning you have breakfast, at what time did

19     you have breakfast in the hotel?

20 A.  We have a breakfast between 6.00 and 7.00 in the

21     morning.

22 Q.  How did he look over breakfast?

23 A.  He was look very nice, in good mood, smile.

24 Q.  Did he say anything about how he felt?

25 A.  No, nothing.
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1 Q.  What did he eat?

2 A.  He was eat hot chocolate, water, orange juice and eggs.

3 Q.  Did he seem to you to have a good appetite?

4 A.  Yes, he had a very good appetite in the morning.

5 Q.  What did you have for your breakfast?

6 A.  I also had the same food.  I always have hot chocolate,

7     croissants and eggs I think so.

8 Q.  Did you share any food at that stage?

9 A.  I cannot say that we share food because it was service

10     for two persons, so it was classic French breakfast.

11 Q.  What time did you leave the hotel?

12 A.  We leave something like 7.00, because our flight was

13     10.00 so we left at 7.00.

14 Q.  Were you both flying from the same location?

15 A.  Yes, we went and we went together to the airport in

16     taxi.

17 Q.  What did he say about his journey back to London, did he

18     tell you he was flying, or did you understand that he

19     was going to be taking the train or --

20 A.  Yes.  Yes, he told me that he is going to London and he

21     ring me in the terminal, which I was taking at the time

22     to fly back to Ukraine, and he told me that he want to

23     see me in the (Inaudible) but I remember he says that he

24     want to meet me in December in Switzerland.

25 Q.  Was he already planning on going to Switzerland or was
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1     this a special trip for the two of you?

2 A.  He say nothing, he say that he want to go with me to

3     St Moritz or Gstaad to show me the beautiful hotel and

4     beautiful nature and that is it.  He was talking to me

5     only about resorts, beautiful places.

6 MR SKELTON:  Thank you.

7         May I suggest we take a 10-minute break now, sir, if

8     that would be convenient.

9 THE CORONER:  All right, can you hear?  We are just going to

10     have a break for 10 minutes to rest the stenographer,

11     all right?

12 (11.44 am)

13                    (A short adjournment)

14 (12.00 pm)

15 MR SKELTON:  Sir, we are just waiting for Ms Medynska to

16     return to the room, she has popped out.

17 MR SUTER:  We are just waiting for the witness to come back.

18 THE CORONER:  Fine.

19 MR SKELTON:  While we are waiting, sir, I will just say

20     publicly that we will be stopping at 12.45 until 2.00,

21     a slightly earlier lunch, so everyone is aware.

22         (Pause).

23 MR SUTER:  She is not back yet.

24         We will just find out where she is.

25         (Pause)
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1         We are all here now.

2 MR SKELTON:  Thank you.

3         Ms Medynska may I just recap on two issues before

4     turning to my final questions.

5         You described Mr Perepilichnyy as appearing nervous

6     to you during the time he was with you in Paris.  Could

7     you say specifically what it was about him that made him

8     appear nervous?

9 A.  I think that he have some kind of business and he have

10     some troubles maybe.  Because he was very impulse --

11     impulsive and sometimes I was think it is kind of the

12     way of his character, because many businessman they very

13     work a lot and have stresses, and maybe he have some

14     kind of stress with one of his deal but he never ever

15     told me about anything specific his work.  So I can only

16     guess that maybe he have stress with kind of his

17     business.

18 Q.  Was there anything about him physically, for example

19     about the way he spoke or the way he looked, his hands

20     for example, which made you think he was nervous?

21 A.  No, I think he have -- he was very strong man, very nice

22     educated, that his hands were shake.  It was -- what

23     I was feel was maybe he have some unsuccessful deal or

24     business and maybe he was worried about some project but

25     I even don't know anything about that.
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1         When I was met him in the lunch in George V, I was

2     tried to ask him how is going everything, what you

3     doing, he said that he come to Paris to have romantic

4     holidays and that is it.  At the time I was understanded

5     that I did not ask him so much questions because he was

6     just to spend romantic day with me and that was it.

7 Q.  Just going back to how he appeared when he was unwell on

8     the night of the 9th, you said he looked a little red.

9     Did he also look like he was sweating?

10 A.  No, I did not see sweat on him because when he went from

11     bedroom he was changed his clothes and he was maybe use

12     towel, because I don't saw any liquid, any water, any

13     sweat.

14 Q.  Did he say anything about having had a headache?

15 A.  No, about headache nothing.

16 Q.  Did he say anything about feeling weak physically?

17 A.  No, sir.

18 Q.  During the time you were with him in Paris, did he at

19     any stage take any medication of any kind?

20 A.  No, sir, I did not see any medication and even if his

21     box, personal bag, I never see any medication.

22 Q.  You didn't see him take any form of pill or any form of

23     liquid medication during the time you were with him?

24 A.  No.

25 Q.  Nor did you see any such medication in his toilet bag or
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1     in the bathroom?

2 A.  No, never.  Never, sir.

3 Q.  Were you aware of who else was staying at the hotel

4     while you were there?  Were there any Russians, for

5     example?

6 A.  Excuse me.

7 Q.  Were you aware of any other guests at the hotel while

8     you were there?

9 A.  No, I never -- I never see him met any friends he know.

10 Q.  Did you recognise any Russian guests at the hotel or see

11     any Russian guests at the hotel?

12 A.  No, sir, I was not seeing anyone -- no Russian guests in

13     the hotel.

14 Q.  Can you remember seeing anyone who to your mind acted

15     suspiciously at the hotel or indeed at any point during

16     the trip in Paris?

17 A.  When we were staying in Bristol, it was always I saw

18     people in the first floors, like was like bodyguards,

19     concierge, and when we arrived inside the room it was

20     always clean and I never seen/met people come into our

21     room and he never do something to bring us specifically

22     to the room, like house or home service, or something

23     like that.

24 Q.  After you said goodbye to him in the airport, did you

25     have any further contact with him?
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1 A.  Excuse me, can you repeat the question?

2 Q.  After you said goodbye to him at the airport, did you

3     have any further contact with him by telephone, text

4     message or other form of communication?

5 A.  Yes, when he left, to the London and when I arrived to

6     Kiev, I was send him message that I am apologise about

7     my behaviour in London, because I was very cold with

8     him, I was -- I left there in a very bad mood, I was

9     very cold and I said, "Alexander, I apologise for my

10     behaviour and not take it seriously" and I asked if he

11     has arrived well to London and that day I not receive

12     answer for him.  Next day I was not contact him and only

13     two days after, I was receiving a call from emergency,

14     from medical centre that says that Alexander is in a car

15     accident and they was asked me who I am for Alexander,

16     because they think I am part of his family and I say

17     I am just a friend for him and this is difficult is that

18     he is in hospital.

19 Q.  So can you explain who it was who contacted you about

20     this accident?

21 A.  So two days after, it was 12 November, I was receive two

22     phone calls with the British number +44, and they told

23     me that Alexander is in a hospital because he went for

24     a car accident --

25 Q.  Who was it that --
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1 A.  -- and people were --

2 Q.  Who was it who was calling you?

3 A.  People were start to ask me --

4 Q.  Was it a police officer?

5 A.  As I understand it -- no, it wasn't police, it was

6     people they called me from the hospital.  It was people

7     from the hospital, the way they presented themselves.

8 Q.  Why were they calling you?

9 A.  They told me that his telephone number is broken and

10     they saw my SMS in his broken phone and they think that

11     I was the last one to see him or the person who he has

12     known and they reaching through my telephone because

13     they saw my contact in his telephone.

14 Q.  Did they ask you who you were and how you knew him?

15 A.  Yes, they asked me who I was, who I am and I told that

16     I am a friend of Alexander and they were asking me when

17     I see him last time and I say that I saw him 10 November

18     in Paris and after that I was asking what happened to

19     Alexander, and they told me he went to the car accident.

20 Q.  Did they give you a name or a location of the hospital

21     that they were calling from?

22 A.  No, nothing, nothing.  I was very shocked and afraid

23     about this news and I was saying that it is like a bad

24     joke happens to me, you know.  I was saying that it was

25     like, you know, like a joke because I cannot imagine
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1     what happened and next day I think they was calling me

2     again and they said that who I am, where I see him last

3     time, and I am just again repeat what happened and I was

4     asked: what is Alexander?  How is him?  And they not

5     reply to me.

6         So I was started to think that this may be kind of

7     joke because the people not tell me exactly what happens

8     with Alexander.

9 Q.  You had a phone call on 12 November.  Are you saying you

10     had another phone call on 13 November, the next day?

11 A.  Yes.

12 Q.  And was it --

13 A.  Generally I received four phone calls for -- from

14     Great Britain, I received four phone calls.

15 Q.  One on the 12th, one on the 13th, when were the other

16     phone calls?

17 A.  Yes, they was calling me to say that where are you see

18     him, who are you and I repeated a friend of Alexander's,

19     they asked me where he live, I said just a friend, I'm

20     not his family, I not know him so close, I even don't

21     know where he live in Great Britain to give some more

22     information about that.

23 Q.  When was the third phone --

24 A.  It looks very strange --

25 Q.  When was the third phone call?
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1 A.  And it was looks -- the third phone call was next day,

2     13th.  13 November.  And it was look very strange for me

3     because when I start to ask how is Alexander they never

4     replied to me.

5 Q.  You had a phone call on the 12th, you had a phone call

6     on the 13th, when was the third phone call?

7 A.  I received two phone calls on 12 November and two phone

8     calls 13 November.  And I was reply only in one phone

9     call, 13 November, because they was not replying what

10     happens with Alexander and I was really scared, because

11     I cannot understand what happens.

12         And after that I was sent a mail to Alexander to ask

13     him how is he doing, because these phone calls make me

14     scared but Alexander was not replying to me.

15 Q.  Was it the same person who called you each time?

16 A.  Sorry?

17 Q.  Was it the same person --

18 A.  I don't know, it was look like it was the same telephone

19     number was calling me.  It was +44 and after I am not

20     remember.  And I just know it was a number of

21     Great Britain.

22 Q.  Someone with a British and English accent?

23 A.  Yes.

24 THE CORONER:  Did they speak to you in English?

25 MR SKELTON:  With an English accent?
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1 A.  Yes, sir.

2 THE CORONER:  English language was spoken to you?

3 A.  Yes.

4 MR SKELTON:  It is a phone call from England in English with

5     someone with an English accent but they didn't say who

6     they were other than they mentioned the hospital?  Is

7     that correct?

8 A.  Yes.

9 THE CORONER:  And never told you that he had died?

10 A.  No, they just told me that he is in a car accident and

11     I was surprised to know what happened, they not told me

12     which situation he is in, they never in fact replied to

13     me.

14 MR SKELTON:  Prior to Mr Perepilichnyy's death, did anyone

15     speak to you about him?  Before he died, did anyone else

16     speak to you about him?

17 A.  No.  No one.  And I know only him and that is it.

18 Q.  Did you tell anyone that you were having a relationship

19     with him?

20 A.  Yes, they know to my friends that I was date with

21     Alexander and I know about his death 31 December 2012,

22     because I was celebrate my new years with my best

23     friends and they ask me how is your boyfriend with whom

24     you date and by curiosity I was googled his name and

25     I was read in internet that this guy with whom I was
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1     date, Alexander Perepilichnyy and he was died in

2     Great Britain.  And like that I was very scared because

3     I was understand that the last person who might see him

4     in Paris was me and like that I was know about this guy

5     and before I was really don't know how is his surname,

6     because he was write me from the mailbox like he is

7     Sergei Kovalev.

8 Q.  Before he died, did you tell anyone you were in

9     a relationship with him, give anyone else his name,

10     friends or relations or professional colleagues?

11 A.  Yes, two of my friends know that I am going to Paris, to

12     Nice, that I met this guy because he was a guy whom

13     I stay in contact like eight months and two of my

14     friends know that I stay in contact with him.

15 THE CORONER:  Help me if you would, because I didn't

16     understand.  When did you learn that he had died?

17 A.  I was read it in internet about his death.

18 THE CORONER:  Yes, when was that?

19 A.  It was 31 December 2012, it was New Year's Night.

20 THE CORONER:  Thank you.

21 MR SKELTON:  Is there anything else you can assist the court

22     with, Ms Medynska, about any threats to

23     Mr Perepilichnyy's safety or any reason why he might

24     have died?

25 A.  That moment when I know him, just like I know him, I was
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1     saying that he is a very nice person, very polite, very

2     good educated but after that, what I was reading in

3     press about him I was really scared because he had a lot

4     of articles about this man and many things start to

5     scare me, because I didn't know that he was married,

6     that he had children, that he had business in

7     Switzerland, that he had business in Russia.  Like it

8     was here presented in internet so I was really scared

9     about this person whom I know and I was scared because

10     I in fact know nothing about his life, about this man.

11 Q.  Beyond what you have read about him since he died, is

12     there any other information that you would like to give

13     that might be relevant to the circumstances of his

14     death?

15 A.  Sir, after two months, in 2013, I was contacted by

16     British police to give the information.  To give the

17     information about his death and I was receiving one mail

18     to my mailbox that I will die soon, so I was very scared

19     about that.  That somebody is tried to make me scared

20     with such emails that I was going to die, so I was very

21     scared about that.

22 Q.  Has anyone threatened you at all in the context of

23     Mr Perepilichnyy?

24 THE CORONER:  You say you received an email saying you were

25     going to die soon?
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1 A.  No, I was scared one year, I was read articles about

2     this guy and I was think that somebody will contact me

3     for investigation or chargement, but nobody was -- since

4     five years no one was contact me, except only this one

5     mail which they said to me that I will die.

6 MR SKELTON:  Was that the only occasion on which you had

7     received a threatening message?

8 A.  Yes.  I receive a message on my mailbox that I will die

9     soon.

10 Q.  Do you know who that message was from?

11 A.  This message was sent by Alexander's mail, it was sent

12     through his mail, but the last message, when he left

13     Paris, one week after this phone call, I was wrote to

14     him, "Alexander, how are you?  What happened with your

15     health?"  And three months after, on this mail, which

16     I was sent by Alexander, I received the mail that I will

17     die soon, through his mailbox.

18 THE CORONER:  It was a response on the email you had sent to

19     his address asking him how he was, later you got one

20     back on the same message saying that you would die soon,

21     is that it?

22 A.  Excuse me, sir, we not hear you.  Even the translators

23     do not help me to.

24 THE CORONER:  You sent an email to Alexander asking him how

25     he was?
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1 A.  Yes, I was send Alexander a mail one week after I was

2     saw him in Paris, maybe around 17 November, to ask him,

3     Alexander, I was writing a mail, "Alexander, I received

4     a call from the hospital that you are in a hospital and

5     was in a car accident, is it true?"

6         I explained that I am very worried about you and can

7     you reply, please.  But I was not receive answer, only

8     three months after I receive that I will die and only

9     this.

10 THE CORONER:  You didn't get an answer for some time, but

11     when you did get a reply --

12 A.  No.

13 THE CORONER:  When you did get a reply --

14 A.  No, I not receive the answer.

15 THE CORONER:  No, and when you did get a reply it said that

16     you would die soon?

17 A.  Yes.  Yes.

18 MR SKELTON:  Was this the same message that you spoke to the

19     police about in which you said you were being threatened

20     with dying of AIDS?

21 A.  Yes, sir.

22 Q.  Do you think that message came from Mr Perepilichnyy's

23     wife?

24 A.  Maybe.

25 Q.  But you don't know?
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1 A.  I don't know, but this was sent by his mailbox.

2 Q.  Did you also receive any message that was insulting to

3     you?

4 A.  No, I just received only this mail and that is it.  I am

5     not receiving any phone calls, any messages to my

6     telephone.

7 Q.  You mentioned to the police when you were interviewed

8     last year that you thought you might have had two

9     messages, one in which you were insulted and one in

10     which you were threatened with dying of AIDS.  Can you

11     remember that?

12 A.  Yes, at first.

13 Q.  So there were two messages, one in which --

14 A.  Yes, that's correct.

15 Q.  One in which someone insulted you, and one in which

16     someone threatened you with dying of AIDS, is that

17     right?

18 A.  Yes, sir.  With me it is most impressed when is somebody

19     says I will die.  Of course for me it is more impressed.

20 MR SKELTON:  Yes.  Thank you.

21         Other advocates will now ask you some questions.

22                 Questions from MR FEAR-SEGAL

23 SIXTH PROSECUTION:  Good afternoon, Ms Medynska.  I am

24     asking questions on behalf of Mr Perepilichnyy's life

25     insurance company.
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1         Can I ask you first about your arrival at the

2     Bristol Hotel on 8 November.  You arrived I think at

3     about 12.30 in the afternoon; that is right, isn't it?

4 A.  Yes.

5 Q.  You met Alexander there at the hotel?

6 A.  Yes.

7 Q.  That is right, isn't it?

8 A.  Yes.

9 Q.  How did you meet each other?

10 A.  Yes.

11 Q.  Did you send text messages to each other or was he

12     standing there in the foyer of the hotel?

13 A.  He told me when I was arrived to the hotel that I will

14     text him a message and he will go in first floor to pick

15     me up.  So in fact it was happened like that, he went to

16     the first floor to pick me up from the car.

17 Q.  I see, so when you arrived you sent him a text message,

18     is that right?

19 A.  Yes.  Yes, sir.

20 Q.  He received that message and came to meet you, you

21     assume?

22 A.  Yes, I remember he went down to pick me in the first

23     floor of the hotel.

24 Q.  Yes.

25         You went I think for lunch at the George V Hotel on

Page 56

1     8 November; that is right?

2 A.  Yes.

3 Q.  Yes.  Did you leave the Bristol Hotel very soon after

4     you had arrived?

5 A.  Yes, we -- maybe in 30 minutes we left to the Bristol.

6 Q.  You --

7 A.  Sorry, after we arrived I was just bring my luggage into

8     the room and after we went to other hotel.

9 Q.  You didn't eat anything at the Bristol Hotel before you

10     went to the George V, did you?

11 A.  No, no, sir.

12 Q.  You didn't drink anything or buy anything else at the

13     hotel before you went to the George V?

14 A.  No.

15 Q.  That is right?

16 A.  No.

17 Q.  Mr Perepilichnyy was the one that planned this trip for

18     you to Paris, wasn't he?

19 A.  He told me that he want to invite me to Paris to spend

20     two, three days just with me.

21 Q.  Yes.

22 A.  That is it.

23 Q.  It was him that chose the dates of the visit to Paris?

24 A.  Yes, I told him which days I will be free and he says

25     these days I can be free and we decide these days
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1     together.

2 Q.  When Mr Suter asked you some questions, you told him

3     that Mr Perepilichnyy needed to be in Paris at the time

4     you met him, that is right, isn't it?  Do you remember

5     that?

6 A.  Because when I was -- yes, I remember that very clearly

7     because when I was give my first investigation to French

8     Captain Laffont from criminal police of France, I was

9     having a very long interview six hours or eight hours,

10     pardon, and it is the Captain Laffont told me about

11     Alexander Perepilichnyy was two days before already in

12     Paris.  So I know it about criminal police of France and

13     Captain Laffont asked me did I know that, did he told

14     you something about that, did I met people who he met,

15     did I know some people who he know and I say no, because

16     Alexander tell me nothing about that.

17 Q.  I think that is a previous trip he made to Paris.  I am

18     talking about your trip to Paris with him.  That trip

19     was on dates chosen by Alexander because, as he said to

20     you, Alexander needed to be in Paris on the dates that

21     he met you, that is right, isn't it?

22 A.  He just proposed me these dates and I confirmed.

23     I don't -- he never say to me like you says that he need

24     to be these dates in Paris, he never told me that.

25 Q.  Did the French police tell you that Alexander had
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1     arrived at Charles de Gaulle on the morning of

2     8 November at 8.30 in the morning?

3         Do you know that?  You may not know that.

4 A.  Yes, yes, this French police told me, yes.

5 Q.  Can you tell us, how long --

6 A.  Because the French police was --

7 Q.  Can you tell us just approximately, how long would it

8     take to get by taxi from Charles de Gaulle to the

9     Bristol?

10 A.  I think it takes for 45 minutes to one hour and a half,

11     it is a -- it is a question of the traffic.  Sometimes

12     it takes 45, sometimes one hour and a half.

13 Q.  Do you know that the coroner in this case has been able

14     to look at Alexander's credit card records, some of them

15     at least, did you know that?

16 A.  Yes.  Of course.

17 Q.  Did you know that those records show that at about

18     12.30, on 8 November, Mr Perepilichnyy paid a bill at

19     the Bristol for, we don't know the euros sum, but it is

20     the equipment of about £115.  Did you know that?

21 A.  No.  No, sir, I didn't know that.

22 Q.  I understand.  I understand that.

23         Given that Mr Perepilichnyy had paid a bill at the

24     Bristol for, presumably, something to eat, at 12.30,

25     which is the time that you arrived, he must have been at
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1     the hotel before you, mustn't he?

2 A.  No, I didn't know about that, when I was give for

3     investigation for French police, a French -- a Captain

4     Laffont has told me about the bill which Alexander paid

5     me for the shoes and bag and that was it, because he was

6     asked me what time it was happened and all other bills

7     I didn't know.

8 MR FEAR-SEGAL:  It is possible, isn't it, that he met

9     someone at the Bristol before you arrived on 8 November?

10 THE CORONER:  Of course it is possible.

11 A.  What he told me is that he just arrived --

12 THE CORONER:  Sorry, I mean yes is the answer.  But I can

13     give that evidence, "Yes, it is possible that he met

14     someone when she wasn't there to see it".

15 MR FEAR-SEGAL:  I will move on, sir.

16 THE CORONER:  We have a limited time I think.

17 MR FEAR-SEGAL:  Yes.

18         I think the French police told you --

19 A.  Excuse me.

20 Q.  I'm sorry, did you want to say something?

21 A.  Yes, I want to say something.  When I just arrived to

22     the hotel, Alexander told me that he had just arrived

23     before -- just a few minutes before me.

24 Q.  Yes.

25 A.  He said he even he just wait me because he just arrived
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1     at the same time.

2 Q.  Yes.

3         If he had met someone before you arrived, he didn't

4     tell you about that?

5 A.  No, he just say that he just arrived just before me.

6 Q.  The French police told you, I think, that there were

7     some other Russians staying at the hotel at the same

8     time but I think you told Mr Skelton that you didn't

9     know any of them?  That is right, isn't it?

10 A.  Yes, Captain Laffont told me that two days before, he

11     was coming like the Prime Minister of Russia but he was

12     coming like 13 November, but I didn't see any politics,

13     businessmen, Russian people in the hotel and I don't

14     think bodyguards or like this, big people from Russia,

15     no one.

16 Q.  I think the French policeman told you that Mr Medvedev

17     arrived in Paris on 10 November.  Do you remember that?

18 A.  Yes, Captain Laffont told me about some who arrived

19     between 10th and 13th, but I never met any of these

20     people in this hotel.

21 Q.  Can we talk now, please, about the lunch at the George V

22     Hotel.  Mr Skelton asked you about that.  It is right,

23     isn't it, that Mr Perepilichnyy didn't eat anything at

24     the George V Hotel?

25 A.  Yes, in George V Alexander Perepilichnyy didn't eat
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1     because he said it was very late to eat, it was

2     something like 3.00 or 4.00.  He said that he wanted to

3     drink wine.

4 Q.  He drank, I think you said, most of a bottle of wine to

5     himself?  Red wine?

6 A.  Yes.

7 Q.  Yes.

8 A.  Yes.

9 Q.  Can we speak, please, about your shopping trip now.

10 A.  Yes, of course.

11 Q.  It is right, isn't it, that Mr Perepilichnyy bought you

12     a Prada bag?

13 A.  Yes.

14 Q.  And he also bought you a pair of Louboutin shoes?

15 A.  Yes, sir.

16 Q.  But he bought them in the wrong size, didn't he?

17 A.  Yes, sir, it is true.

18 Q.  I think you have previously suggested that that might be

19     because he was nervous or stressed.

20 A.  Because, you know, he is invite me for a shopping and

21     when we went to the shopping, he not watches me at all

22     and I was think that maybe he is not appreciate to stay

23     with me, even not watch what I am doing in the shop, not

24     watching the shoes I choose and he says that he will pay

25     and I was even not in the mood to check the shoes and to
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1     be sure that I make the right like choice with the shoes

2     I took.  Because Alexander, he was somewhere else, he

3     was not with me and he was not help me to the choose

4     shoes, like do men when they invite woman to buy for her

5     shoes.

6 Q.  Yes.

7         When you were interviewed by the French police, and

8     perhaps Mr Suter can help you with the document which

9     I think you have, you said this.  You said that when he

10     was in the Buddha-Bar, he was not at all at ease.  You

11     said he struck you as tense and you did not have a good

12     feeling.  You said that right from the start, when you

13     arrived in Paris you did not have a good feeling as

14     a short time before you had lost a good friend in a car

15     accident.  You said that a short time before your

16     friend's death, he acted as if it were the last days of

17     his life and you said that you had the same impression

18     from Alexander.  Do you remember that, saying that to

19     the French police?

20 A.  Yes.  Yes, I remember that I have a kind of mind read,

21     my own intuition that Alexander at that moment was very

22     cold with me and I have a very bad feelings about the

23     situation and how it was during then.

24 Q.  It is right, isn't it, that Mr Perepilichnyy never told

25     you what he did for a living, never told you what his
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1     job was?

2 A.  No, no, sir, he just says that he have a business and he

3     never either tell me what kind of business.

4 Q.  I think you told the French police that you didn't think

5     that was in the Slav character -- that is the

6     translation I have, I hope that is the right way of

7     putting it.  That you were surprised that a man from

8     Russia or Ukraine wouldn't mention what he did for

9     a living in conversation?

10 A.  I agree with you.  It was strange that he is not very

11     open to me.  To tell the person of the same nation about

12     his details of his business.  And, as I told you before,

13     he was want to keep with me some kind of privacy, he was

14     never put his telephone in the table, he was using names

15     to contact me, he was very secret with me and I was

16     think that maybe he have some reasons for that and

17     because we have a romantic relations and I was doing my

18     business, I understand that he is a businessman too,

19     I don't want to ask so much questions to him.  That was

20     my kind of way of thinking.

21 THE CORONER:  You know now that he was a married man.

22 A.  No, sir.  I didn't know about this, that he was

23     married --

24 THE CORONER:  No, now.  Do forgive me, you know now he was

25     a married man, today, you know now he was married?
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1 A.  Yes, I was read about that in magazines, in internet.

2 THE CORONER:  Quite, that's it.  But you didn't know that

3     when you were with him?

4 A.  No, sir, I didn't know that.

5 THE CORONER:  Thank you.

6 MR FEAR-SEGAL:  Just one final question, Ms Medynska.  On

7     the morning of 10 November, when you had the early

8     breakfast before you went to the airport, you said to

9     Mr Skelton that he had eggs and hot chocolate.  That's

10     right, isn't it?

11 A.  Yes.

12 Q.  But he didn't have any vegetable.

13 A.  I don't remember that he have any vegetables, no, sir.

14 MR FEAR-SEGAL:  Thank you, Ms Medynska.

15 MR SKELTON:  Sir, I think the clock in the court is a little

16     bit slow.  You may want to press on for a few minutes or

17     take that as a convenient moment.

18 THE CORONER:  I just don't want to find that we run out of

19     time this afternoon.

20         If you are confident we have enough time this

21     afternoon.

22         All right.

23         Madam, we are going to break off now, all right.

24         Just until 2.00, okay?

25 A.  Okay, sir.
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Page 65

1 THE CORONER:  Thank you very much, but we will start again

2     then.

3 A.  Thank you.

4 THE CORONER:  Thank you.

5 (12.42 pm)

6                  (The Luncheon Adjournment)

7 (2.20 pm)

8                    Questions from MS HILL

9 MS HILL:  Good afternoon, I ask questions on behalf of

10     Hermitage.  Can you hear me all right?

11 A.  Yes.

12 Q.  Thank you.

13         I would like to ask you first of all some questions

14     about a particular answer you gave when you were

15     interviewed recently.  Can I ask you to look, please at

16     page 341 of your tab 8 in the bundle in front of you.

17     Do you see that in the middle of that page --

18 A.  Okay.

19 Q.  -- you were asked a question that reads this:

20         "From a physical point of view, did Mr Perepilichnyy

21     look different from your previous meeting?  Had he lost

22     or gained weight for example?"

23         You said in response to that that you hadn't seen

24     him for a couple of months, two months, and then you

25     said this:
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1         "I didn't notice any physical or psychological

2     changes about him."

3         Is that right?  This is when you saw him in Paris?

4 A.  Yes, I don't see -- yes, I don't see any physical

5     changes with him when he is in Paris, it is only when

6     I saw him his mood is changed --

7 Q.  You didn't see, for example, that he had lost

8     a significant amount of weight?

9 A.  No.

10 Q.  You have been asked some questions about his movements

11     and your movements when you were in Paris.  I think you

12     have explained that he arrived before you.  That is

13     right, isn't it?

14 A.  Yes.

15 Q.  Is this right, that you left Paris on your flight before

16     he did?

17 A.  No, we went together to the airport, 10 November in the

18     morning, we sit together in taxi.  He was in very good

19     mood, he was making plans with me to go to visit

20     a different country and I am not feel him that he want

21     to stop relations with me, because the previous day he

22     was nervous and I was nervous because he was nervous.

23     And when I went with him, I am not speak and he even

24     like went with me to my check in in the plane, he was

25     carrying my luggage, he was very polite, very nice and
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1     he told me that he will see me soon.  That is it.

2 Q.  My question was more about this, that when you were at

3     the airport, you obviously flew to different places from

4     the airport, didn't you?

5 A.  Yes, because I think I was take a terminal which my

6     plane was flying to Ukraine and he told me that he is

7     flying to London and after when I take the check in, he

8     left.

9 Q.  When he said goodbye to you at the airport, he went off

10     to make his own way home, didn't he?

11 A.  Yes.

12 Q.  Is this right then --

13 A.  Yes, he say that he going to take his flight.

14 Q.  So you don't quite know what he did at the airport after

15     you left?

16 A.  No, I didn't, because after that I was not communicating

17     with him.

18 Q.  I would like to ask you some questions now about the

19     restaurants that you went to in Paris.

20         I think we know from some other documents that

21     Mr Perepilichnyy seems to have made a series of bookings

22     at restaurants that you didn't go to, all right.  Let me

23     just help you with this, if I can.  We understand that

24     he made one booking at a restaurant called Le Diane, one

25     at L'Instant d'Or and one at Michel Rostang, but that
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1     you didn't go to those three restaurants.  Is that

2     right, that you didn't go to those three restaurants

3     with him?

4 A.  I wasn't in these restaurants and he never told me about

5     these places.

6 Q.  Did he mention to you that he had made some reservations

7     for those three restaurants?

8 A.  No.  No, madam, when I met him in George V he already

9     told me that he had plans to visit Paris and already he

10     told me it was the first night we will go to Crillon and

11     the second night we will go to Buddha-Bar.

12 Q.  At the various meals you had had with him before, had

13     there ever been a time when he had sent back some food?

14 A.  Which place do you mean?

15 Q.  At any of the restaurants that you went to with him on

16     the two previous times you had a stay with him, had he

17     ever sent back any food before?

18 A.  No, he was sent food only in Buddha-Bar, last night when

19     we have the dinner there.

20 Q.  You mentioned that he had made the arrangements about

21     going to the Buddha-Bar.  Do you remember him sending

22     you any messages about that before you got to Paris?

23 A.  No.  I don't remember that he told me which places

24     I will go in Paris with him.

25 Q.  I am just going to read out a text message from him that
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Page 69

1     we have at our page 1038 from the earlier bundles.

2         Sir, we do have a loose copy of it because I know

3     people perhaps don't have all their bundles here.  If

4     I can hand that out, it is page 1083 and I will read

5     this out for you, because you don't have it there.

6     (Handed)

7         The message that I am looking at is in the middle of

8     page 1083, and it is dated 1 November it looks like.

9     I will just read it out to you, it says this:

10         "The food isn't great.  We will go to the Buddha-Bar

11     after dinner.  We will have a dinner at Crillon, this is

12     next door to Buddha-Bar."

13         The message seems to be saying we will go to the

14     Buddha-Bar after dinner rather than have dinner at the

15     Buddha-Bar.

16         Do you remember receiving a message along those

17     lines?

18 A.  Can I just check with the translator.  She said that

19     1 November he was sending the message?

20   (inaudible discussion between witness and interpreters)

21 MR SUTER:  I think it would be helpful if you could repeat

22     the question.

23 MS HILL:  Yes, let me repeat the question.  I am sorry if it

24     has not been helpful.

25         We have the reference to a text message on
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1     1 November in the afternoon that says:

2         "We will go to Buddha-Bar after dinner."

3         And says before that:

4         "The food isn't great, so we will have dinner at

5     Crillon next door to the Buddha-Bar."

6         My first question is whether you remember receiving

7     that text message?  Or forgive me, it might be that --

8     I think it is a text message --

9 A.  No, madam.

10 Q.  Did you receive any --

11 A.  No, I did not remember that he sent me this.

12         No, I did not remember he sent me this message.

13 Q.  Did he ever mention to you anything about having been to

14     the Buddha-Bar before and not liking the food?

15 A.  No.  He never mentioned that the food was bad in the

16     (Inaudible), he said it was a very famous place to go

17     and nice, but when we went together in George V he also

18     repeat this message which you say he sent in Crillon is

19     amazing food and we will go the first night to Crillon.

20 Q.  I see.

21         Turning then please to the meals you had before you

22     went to the Buddha-Bar, you talked about having gone to

23     the Fouquet restaurant, do you remember your evidence

24     about that?  About the meal you had at Le Fouquet?

25 A.  Yes, I remember we went -- yes, we went for a lunch to
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1     this place but I am not remember that what it was we

2     eat.

3 Q.  We have some printouts from the credit card for

4     Mr Perepilichnyy which seem to suggest that that meal,

5     the meal at Le Fouquet, was on 8 November, so on the

6     first day in Paris not the second day.  Can you remember

7     whether it was the first or the second lunch that you

8     went to Le Fouquet?

9         Do you want me to repeat the question?

10 A.  I remember clearly the first -- yes, I understand you --

11     it is logical to understand that I was arriving in Paris

12     8th and the first day we went to by walk to George V and

13     the second day I was remember that we went to Fouquet.

14 Q.  Thank you.

15         We also have a reference on the credit cards to

16     a payment the following day at a place called the

17     Hotel Meurice, M-E-U-R-I-C-E, for $383.  Can you

18     remember what that relates to?

19 A.  I don't remember that I went with him to Hotel Meurice.

20 Q.  Was that some shopping perhaps, can you remember that?

21 A.  In Hotel Meurice?  No, I wasn't with him.

22 Q.  I see.

23         Do you know that hotel?

24 A.  Yes, I know this hotel.

25 Q.  And you didn't go there with him when you were in Paris?
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1 A.  No, I never been with him in Paris in this hotel.

2 Q.  I would like to ask you now some questions about the

3     dinner that you had at Crillon with him.  Perhaps,

4     again, can I ask you to turn up a page in the papers

5     that you have in front of you.  This is your French

6     interview and it is page 15, so I think that that is

7     your tab 4, it is page 15 in the bottom numbering.

8         Mr Suter is looking for the page for you.

9         Can you see on page 15 in the bottom right-hand

10     corner, in the middle of page 15, there is reference

11     here to dinner at the Crillon and then there is this

12     passage:

13         "We had soup for supper with wine and meat dishes

14     that were rather heavy for him."

15         Do you see that part of your interview?

16 A.  Yes.

17 Q.  How do you know that he found the meat dishes to be

18     rather heavy?  Did he say something about that to you?

19 A.  I remember that he eat soup only in Hotel Crillon.

20 Q.  Here you seem to have said to the French police, when

21     they interviewed you, that he had meat dishes that were

22     rather heavy.  Is that not right?  That is what you have

23     remembered here.

24 A.  I am sorry, I did not understand this sentence, "The

25     soup and the meat", to which dinner it is going to.
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Page 73

1 Q.  If you look further up that page, it seems to relate to

2     dinner at the Crillon on your first night.  Do you

3     remember him eating heavy meat dishes that night or not?

4 A.  Yes, I remember he was take soup and he take a beef, but

5     this was not heavy like a (Inaudible), it was like in

6     the pan like a big piece of beef, the head of beef.

7     Maybe beef steak, but not light beef.

8 Q.  You have explained how the following day he ate some of

9     the apples in the hotel room.  Did you eat any of those

10     apples?

11 A.  No, I did not eat apples that day.

12 Q.  Turning now, please, if I may to how he behaved around

13     you, just to ask you some questions about that.  Look

14     again, please, on page 15 at the bottom of that page.

15     You have said there to the French police that when you

16     were having dinner, this is now at the Buddha-Bar:

17         "He was watching the stairs a lot, he was taking

18     a great interest in what was going on around him and he

19     was not looking after me very much."

20         Do you remember that now, that he was looking

21     around, watching the stairs and looking around you,

22     rather than looking perhaps at you?

23 A.  Yes, of course, I remember this very clearly.

24 Q.  On that page as well, please, at the very top, your

25     recollection on the third line of that page is that he
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1     had at least two telephones with him.  Is that right?

2 A.  Yes, it is strange but he always had two telephones with

3     him.

4 Q.  You have said it was at least two, so might it have been

5     more than two?

6 A.  I never saw a third telephone(?).

7 Q.  If I can ask you to look please at the Buzzfeed

8     interview, our page 159, which I think is at your tab 3.

9         Can you see in the middle of that page?

10 A.  Yes, I have it.

11 Q.  Thank you.

12         You are quoted in the middle of that page in this

13     way:

14         "'I was feeling from him that he was very stressed',

15     she said."

16         Then it says this:

17         "He kept going outside to take various phone calls

18     that seemed to spook him."

19         Is that a fair summary of what you told Buzzfeed,

20     that he was going outside and taking --

21 A.  Yes, I would say that to Buzzfeed.

22 Q.  Sorry, I didn't hear that.

23 A.  Yes, yes, I said to Buzzfeed and I said though Buzzfeed

24     and because I was never hear any phone call from

25     Alexander Perepilichnyy in my presence.  When somebody
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1     called him he always stand up and left.

2 Q.  Is this right, that you had said to Buzzfeed that the

3     phone calls that he took seemed to spook him or unsettle

4     him in some way?

5 A.  The most stressful phone calls which I saw with him was

6     in Nice.  But I tell you understand what I want to say

7     about the Buzzfeed and the woman who was taking the

8     interview about me.  First of all she came to my office

9     to say that she is taking fashion interview about me.

10 MS HILL:  I am sorry to cut across you --

11 THE CORONER:  I think she is entitled to answer.

12         You carry on.

13 MS HILL:  Sorry, sir.

14 A.  Can I continue, the second thing she says that she don't

15     want to take interview about me as a fashion designer,

16     she say that she is in charge of investigations of the

17     death of Alexander Perepilichnyy and can you imagine

18     I didn't speak with the -- about his death five years

19     with any person, no one was coming for me, just like

20     that and she was really like attack me with such

21     a questions.  I was a little bit stressed and what I say

22     to her in interview, all these things, I was, it was

23     what I was reading internet about it.

24         All these articles which was very damageable for my

25     business, it was not my words, it was the words which
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1     I was read about him, articles in the press.

2         So finally when I would speak with madam Heidi Blake

3     I would think that I was help the investigations for

4     Alexander.  I thought that she is somehow a person from

5     police.  I don't think she was a journalist and this is

6     not secure and after that I would have this article

7     which will be damageable for my business, because can

8     you understand every day I give my business card for

9     clients or people from Middle East, Chinese people and

10     they read about this article and they think I am

11     a Russian mafia and for me it is not acceptable.  And

12     when I was giving this article I was really -- told her

13     what I know about this guy.  And it was very damageable

14     for me and when I was speak with her I was of course

15     worried about the situation, yes.

16 Q.  But I think this is right, you are saying that he would

17     take phone calls and go away from you generally, when

18     you were with him?  That is right, isn't it?  That if he

19     would take phone calls he would go away?

20 A.  Yes, he always went, yes.

21 Q.  And at various points during your Paris visit with him,

22     he did seem quite stressed?

23 A.  Yes, I was feel his stress.

24 Q.  Can I ask you now to turn up, please, page 345 of the

25     most recent interview, which I think is at tab 8 of your



Day 14 Inquest into the death of Alexander Perepilichnyy 11 April 2018

(+44)207 4041400 casemanagers@epiqglobal.com London EC4A 2DY
Epiq Europe Ltd www.epiqglobal.com 8th Floor, 165 Fleet Street

20 (Pages 77 to 80)

Page 77

1     bundle.

2         Towards the top of that page you have explained that

3     when the waiter came you couldn't really see what food

4     he had brought.  Is that right?

5 A.  Yes, it is right.

6 Q.  And that you are not sure what he ate?

7 A.  I am not sure, yes, what he was eating, yes.

8 Q.  Do you know how much of the food he sent back he had

9     eaten before he sent it back?  Or not?

10 A.  I clearly remember that it was one dish, maybe he was

11     sent two dishes because I went for quite a long time to

12     the ladies' room because I was call my mother.  And then

13     the meal was really boring for me, because I cannot

14     speak with him because it was very noisy in restaurant.

15     So I went to make some phone calls to my mother when

16     I was in the restaurant.

17 Q.  So is this right, that you don't know now how much of

18     the dish he ate before he sent it back?

19 A.  For sure, I was remember that it was one dish, it was

20     when I was present, close to him, he was send back one

21     dish.

22 Q.  Yes.  I would like to ask you some questions, please,

23     about how he was the following day, the day after the

24     Buddha-Bar.  If you turn up, please, in that interview,

25     it is page 14 in the most recent interview -- forgive
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1     me, which is your tab 4.

2         You have said there, in your interview, about

3     halfway down the page, that when you parted, he seemed

4     in a good mood and not ill.  You see that?

5 A.  No, not yet.

6 Q.  It is page 14, it is about ten lines down.

7 A.  Yes, in the morning, in the morning, 10 November, for

8     the breakfast in Bristol he was in very good mood.

9 Q.  You have also said, if you look please at your more

10     recent interview, page 349, tab 8, please, towards the

11     bottom, please, of that page, about five or six lines up

12     you say:

13         "He looked well, he was rested as if nothing had

14     happened."

15         Do you see that?

16 A.  Yes, I confirm this.

17 Q.  That reflects how he was, does it?

18 A.  Yes, it was like that.

19 Q.  Finally on this topic, please, 351 in that same

20     interview, you were asked, "How was he when you left?

21     Was he still indisposed?"  And you said:

22         "He was very well, he was in a good mood, talking to

23     me about our next trip to Switzerland in December.  He

24     didn't look ill."

25         That reflects again what you are saying, does it?
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1 A.  Yes.

2 Q.  You have described how he had a breakfast I think on

3     that morning, involving hot chocolate, bread and some

4     eggs.

5         You have said, if you just go back in that bundle,

6     please, to page 350, that those eggs might have been

7     fried eggs or boiled eggs.  Is that right?

8 A.  Yes, it was boiled eggs, two/three minutes, he always

9     liked to eat eggs, two/three minute boiled.

10 Q.  You said here that they might have been fried eggs.  Can

11     you remember now which it was?

12 A.  No, it is -- it was boiled eggs, two/three minute boiled

13     eggs, he liked this fresh boiled eggs.

14 Q.  With that, as you said, hot chocolate, bread and orange

15     juice.  Is that right?

16 A.  Yes.

17 Q.  I am sorry to have to ask you this question but we are

18     trying to look in some detail at how he was on that

19     morning.

20         Before you left the hotel, did you have sex with

21     him?

22 A.  Once we have sex, yes.

23 Q.  On the morning that you left the hotel?

24 A.  No, we don't have anything the night we come back from

25     Buddha-Bar, in this morning too.
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1 Q.  You have explained how when he emailed you, he used the

2     name Sergei, you remember that part of your evidence.

3     At what point did you know that his real name was

4     Alexander?  When did you find that out?

5 A.  In September I was sent him mail to ask: what is your

6     real name?  And he told me Alexander, I did not ask

7     about his surname, because I was not believe that it is

8     going to be true.

9 Q.  You have been asked some questions about whether he gave

10     you any money, and I think you said that although some

11     of your lovers have helped you financially, he did not

12     give you any money.  Is that right?

13 A.  Yes, he not propose me any money to send me.

14 Q.  Do you now support yourself through your business?  Is

15     that how you financially survive?

16 A.  Yes.  I do my business, fashion business.

17 Q.  Do you have Russian investors in your fashion business?

18 A.  No, I don't have any Russian investors in my business.

19 Q.  Do you have any Russian clients in your business?

20 A.  No.

21 Q.  You were asked some questions about the calls that you

22     received after Alexander's death and I think you said

23     that you received a call on 12th and on the 13th.  Do

24     you remember that evidence that you gave?

25         Did you say that in the call, the person who rang
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1     you asked where you lived or asked where Alexander

2     lived?

3 A.  No, I did not remember that.  They just asked me who

4     I am to Alexander.

5 Q.  I thought you said something earlier about where

6     somebody lived.  Did they ask you where you lived or

7     not?

8 A.  No, I said that -- I say that I am a friend of

9     Alexander, I cannot confuse that I his girlfriend

10     because I was never in his home in London, I did not

11     know his address.  So I cannot say that I am somebody

12     from his family.

13 Q.  I think you said that you found this call strange.  Why

14     did you find it strange?

15 A.  Honestly, because I sent him a message telling when

16     I come back to Kiev, he was not replying me since three

17     days.  He was very cold to me and I was very cold with

18     him in Paris.  I would think that our relationship

19     stopped in Paris and this phone call just looked like

20     a joke because when phone call looked like a joke

21     somebody called from the hospital to ask did you see

22     this person that he was in car accident, when I asked

23     what happened with him, or where he is, these people was

24     never replied to me.  And especially people, if they are

25     think you are kind of friend or family, they told you
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1     the addresses, they say you can come, he is like in

2     difficult situation.  They just said nothing to me, so

3     I think this is bad joke for someone.

4 Q.  Can I ask you finally, please, to look at page 9 of the

5     original police interview by the French, which I think

6     you will find -- bear with me a second, our internal

7     page 9 and your tab 4 I think.

8         In the middle of that page, you were asked some

9     questions about your current partner and in the middle

10     of your answer to that you said this:

11         "You have to understand that after my unfortunate

12     experience with Mr Perepilichnyy I was very worried.

13     I was wary of people, especially people that I did not

14     know, I thought that I was being watched."

15         Do you see that part of your interview?

16 A.  No.  You show me --

17 Q.  It is the bottom page 9, is that the correct page?

18 THE CORONER:  Which tab are we in?

19 MS HILL:  In our bundle, it is our page 9 of the police

20     interview, which is bundle 2, but in the witness's tab

21     it is tab 4.  It is the police interview from the French

22     police --

23 MR SUTER:  We have it.

24 MS HILL:  Bottom of page 9.

25         Do you see now in the middle of that page, you say
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1     that after your unfortunate experience with

2     Mr Perepilichnyy:

3         "... I was very worried.  I was wary of people,

4     especially people I did not know.  I thought I was being

5     watched."

6         Do you see that?

7 A.  Yes.

8 Q.  What made you think that?

9 A.  Yes, I was -- because as I told on 31 December I was

10     read articles about Alexander and his death on internet.

11     And I was -- his name was linked to some other Russian

12     guys which was died in Great Britain and I was think

13     that it is very scary what I was reading, I was afraid

14     because I was afraid that somebody can control me and

15     watch for my life, especially that I was received this

16     mail that I will die soon.

17         So for that moment I do not have any boyfriend,

18     I was 23 years old, I was making my business and I was

19     work hard and so no one can protect me for that moment,

20     so for the moment I was six months I was not communicate

21     with any other people, I would just have contact with my

22     friends and this.

23 Q.  Then can you look, please, at page 18 of that same

24     interview in the bottom numbering.

25         Where you said towards the end of that page:
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1         "Since the publication of the Buzzfeed article, I am

2     afraid to go to Russia."

3         You yourself are afraid to return to Russia now, is

4     that right?

5 A.  Yes, it is true.

6 THE CORONER:  You need to explain why she said that, don't

7     you:

8         "Because of the article I am concerned people think

9     I am linked to the Russian mafia."

10 MS HILL:  Yes, do you want to read the whole of that part

11     in.  It says here:

12         "I am concerned people think I am linked to the

13     Russian mafia.  It is difficult even with my manager,

14     I am afraid to go to Russia."

15         Does that reflect how you feel since the publication

16     of that article?

17 A.  Yes, because you know, the main, my concern business is

18     the shoes business and when it was published this

19     article in June 2017, I was in a good relations with one

20     British guy who was the main managers of Jimmy Choo

21     company and he was very interested to do business with

22     me, to be my partner and after this article, he was

23     disappeared, he was not replied from my post.  And one

24     of my friends says this guy he really don't like people,

25     mafia and he think that I am from Russian mafia.
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1         So I lost a very good partner in Great Britain for

2     my business and I am very upset about that.

3         But this person, he knows so many people in fashion

4     and he can speak about it and from Russian mafia, which

5     I am not.

6 MS HILL:  Thank you, sir.

7                   Questions from MR BEGGS

8 MR BEGGS:  Good afternoon Ms Medynska, I am asking questions

9     on behalf of Alexander's widow.

10         Can I just pick up from where we just left off.

11         I think you would agree with me that much of the

12     media reporting has been very irresponsible, hasn't it?

13 MR SUTER:  Sorry, Mr Beggs, we cannot see you for the

14     moment.  If the camera could be moved on to you.

15         There you go, we have you now.

16 A.  Yes, hello.

17 MR BEGGS:  Just to repeat my question, based on your own

18     experience, you can confirm that much of the media

19     reporting of this case has been irresponsible, hasn't

20     it?

21 A.  I am sorry, what means "irresponsible"?

22 Q.  Perhaps someone can interpret it for you.  (Pause)

23 A.  Yes, I confirm that.

24 Q.  Yes.

25 A.  Especially if we come back to Heidi Blake, when she came
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1     to my place she said to me that Alexander was poisoned

2     by the flower, which I didn't know and I say to her did

3     you meet the widow of Alexander.  She say no, she don't

4     want to meet any people, and I say if you would saw her,

5     please, I say that I apologise about this situation

6     because I didn't know that he have babies, that he have

7     a wife and I talked to her then, which she did not

8     mention and I think that it was not her main interest,

9     because I honestly was told that she was some kind of

10     policeman or from such a service which is investigating

11     of the question of the real death.

12         In fact she is make an article bad about me and

13     I think it is very bad for the family and the babies for

14     Alexander.

15 Q.  Well, we agree with you on that.

16         Last month you were interviewed by the French police

17     in the presence of Mr Suter, is that right?  On 5 March

18     last month?

19 A.  Yes.

20 Q.  No doubt you did your best in that interview to tell the

21     truth to the best of your memory?

22 A.  Yes, I tried to do my best and to remember everything

23     what happened those days in Paris.

24 Q.  And you did so from your memory and not on what the

25     media may have reported?  It was your evidence, not the

Page 87

1     irresponsible reporting?

2 A.  Yes.

3 Q.  Can I look at one of the things you said, Mr Suter may

4     have the file to show you if necessary, it is at

5     page 351 of the bundle that was produced overnight.

6         Unfortunately, it is in English, otherwise

7     I couldn't read it, but there is a question, it is the

8     second to last question on that page, page 13, starting

9     "At those meetings ..."

10         Do you see that?

11 A.  Yes.

12 Q.  I just want to read it out, so that the media can

13     accurately report what you said to the police.

14         The question was:

15         "At those meetings, between Kiev and Paris ..."

16         I pause, we know that Nice came in between in July

17     or August:

18         "... or during any other exchange with him, had

19     Mr Perepilichnyy expressed the slightest anxiety about

20     his safety or did he behave in a way that could have led

21     you to think that?"

22         Then they said:

23         "Could you give more details?"

24         That was the question, was there the slightest

25     anxiety expressed by Mr Perepilichnyy over those three
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1     separate meetings in three different venues.  Your

2     answer was:

3         "No, I never noticed that he was worried about

4     anything."

5         You said:

6         "In general he was always in a good mood.  I never

7     really thought about it during my relationship with him

8     because I was busy with work too."

9         Then you said:

10         "The only thing he told me was that he had left

11     Russia because he didn't feel good there but I don't

12     know any more about it."

13         Pausing there, as I think you said earlier today to

14     Mr Skelton, the first advocate who asked you questions,

15     you know don't you that many Russian families come to

16     live in London, don't they?

17 A.  Yes, I confirm what you say.  Alexander, he was very

18     like masculine man, he was very strong, I think he want

19     to avoid that I know about his problem, he was look for

20     me as very successful man and about Russia, it is true

21     that many people is leaving Russia.

22         I don't know the reason, it is maybe they can have

23     competition between their own business in Moscow or

24     other cities, or because they are deciding to move.  He

25     never ever told me the reason why he moved from Russia.
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1 Q.  Another reason might be that England has world class

2     schools for children?  Some of the best schools in the

3     world are in England, you know that as well?

4 A.  Sorry, I need help with this.

5 Q.  Well, there are many other reasons why wealthy Russian

6     people would come to London.

7 A.  Yes, it is very famous Great Britain for very good

8     schools, yes.

9 Q.  Good schools, good culture, well-run country and good

10     judges for example, they are all the reasons people

11     might come to London?  You are smiling because you

12     recognise it, yes.

13         You continue to say, "Since his death, I have

14     thought about it a lot, but I didn't notice anything

15     strange or worrying about him", and you concluded that

16     answer by saying:

17         "To me, he was just a businessman who was very busy

18     and tired."

19         That's right, isn't it?  That was your analysis?

20 A.  Yes, it is right.

21 Q.  Based on three meetings?

22 A.  Yes, this was my analysis.

23 Q.  Three meetings over approximately seven months, between

24     March and November 2012?

25 A.  Yes.
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1 Q.  If you turn over the page, again, so that we may

2     encourage responsible reporting, you were also asked

3     this question.  It is almost exactly in the middle of

4     the page:

5         "Did you have any reason to think that

6     Mr Perepilichnyy feared for his life?"

7         You gave a nuanced answer, in which you said:

8         "No, only after his death and all those articles

9     about him.  To answer your question, after that affair,

10     I thought back and don't have any recollection of

11     particular threats about him."

12         You stand by that answer, don't you?

13 A.  Yes, I confirm this answer.

14 Q.  Finally, just this, do you see the next question.  You

15     were asked whether --

16 A.  Yes.

17 Q.  You were asked whether Mr Perepilichnyy mentioned a list

18     of people, some of whom are said to be notorious Russian

19     criminals or hitmen and the like.  Your answer to those

20     questions was:

21         "I don't know anyone and as I recall he never talked

22     to me about these people."

23         Do you see that?

24 A.  I confirm this and he never told me about these people.

25 MR BEGGS:  Thank you very much indeed.
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1 MR SKELTON:  Sir, I have one point of clarification if I may

2     with Ms Medynska.

3 THE CORONER:  Yes.

4              Further questions from MR SKELTON

5 MR SKELTON:  Can you see me, Ms Medynska?

6 A.  Yes, I see you.

7 Q.  Thank you.

8         I asked you during your evidence this morning about

9     threats you may have received after the death of

10     Mr Perepilichnyy.  May I take you to the interview you

11     gave to the Parisian authorities on 17 July last year,

12     please, page 13 of 15.

13         Do you see that, at the top of the page there was

14     a question put to you:

15         "At the end of the time you spent with the victim,

16     were there any particular events for you linked to the

17     victim and your stay with him?  If so, what?"

18         The answer you are said to have given to the police

19     is:

20         "Yes, his wife made contact with me by email and

21     telephone.  It was the start of 2013.  Nowadays I no

22     longer have the same telephone.  She made contact with

23     me on the mail.ru dating site where she found me, then

24     on Elmira Medins's website or on my work email, I don't

25     know, I am going to try and trace the emails."
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1         Is that correct?

2 A.  Yes, it is correct.

3 Q.  When you say she made contact with you by telephone,

4     what do you mean?

5 A.  I -- you know, I was received this message that I would

6     die soon from the Sergei -- Alexander's email and

7     I thought that it might be his wife because I was read

8     about her in the press and through the telephones I was

9     have telephone number which was changed and I cannot

10     confirm the same because I was sent this mail to

11     criminal police, that I received this mail from her.

12 Q.  Just to be clear, you received a text message did you on

13     to your telephone or did you receive an email on to your

14     telephone?

15 A.  I was received email, email messages from my mailbox.

16 Q.  You say in the next sentence:

17         "If the first one she insulted me.  In the second

18     email she threatened me with dying of AIDS.  I was very

19     frightened, I even did a number of tests."

20         Do you see that?

21 A.  Yes, I confirm this.

22 Q.  Just to be clear, when you said earlier you received

23     a threat about dying, is that the threat, "She

24     threatened me with dying of AIDS", is that the threat

25     you are referring to?  (Pause)
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1 A.  Yes, I confirm that I was afraid, that mail which

2     I received by mailbox when I will die.  Yes, I confirm.

3 Q.  Just to be absolutely clear, you received one email

4     threat about dying and that was the threat threatening

5     you with dying of AIDS.  Is that correct?

6 A.  Correct.

7 Q.  You believe that came from Mrs Perepilichnaya?

8 A.  I cannot be 100 per cent sure about that because after

9     this mail I was never rolled(?) back and I was never

10     going in discussions with this mail.  I was just scared

11     about that.

12 MR SKELTON:  Thank you.

13         Sir, unless you have any questions.

14                  Questions from THE CORONER

15 THE CORONER:  Can you just help me lastly, I just want to

16     understand a bit more about the calls on the 12th and

17     the 13th.  You know the ones I am talking about?

18 A.  Yes.

19 Q.  I just want to understand, was it one call on the 12th,

20     and one on the 13th or was it more than that, what is

21     your best memory?

22 A.  I remember I was -- it was between 2.00 and 3.00 Kiev

23     time, which is plus two hours from Great Britain.  I was

24     in a kitchen of my office on (Inaudible) Street, where

25     I was renting office seven years ago, and I was receive
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1     this call, I was in first call when they called me I was

2     put it off, put it on, because I was very scared, and

3     second time, I was finally start to speak and they say

4     to me that they call me from emergency, that Alexander

5     is in a car accident and his telephone is broken, who

6     I am?  When I see him last time and I did that.

7 THE CORONER:  Do you mind just going a little more slowly.

8         Somebody says it is a call from emergency, yes?

9 A.  Yes.

10 THE CORONER:  If you don't mind, madam, we will just do it

11     little bit by bit.  So we will go slowly.

12 A.  Yes.

13 THE CORONER:  So if I --

14 A.  I mean emergency like ambulance, ambulance -- I mean it

15     was like an emergency ambulance, emergency ambulance.

16 THE CORONER:  Thank you.

17         Saying something about, the next thing, is this

18     right, him being in a car accident?

19 A.  Yes, they told me that Alexander is in a car accident.

20 THE CORONER:  Yes, anything else you can remember?

21 A.  And after --

22 THE CORONER:  His telephone was broken I think you said,

23     that someone said his telephone is broken?

24 A.  Yes.  And they say that they decide to call me because

25     they saw my message, which I was send to him
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1     10 November.

2 THE CORONER:  Yes.

3         I think you said, my note from earlier is that they

4     asked: who are you?

5 A.  Yes.

6 THE CORONER:  Yes.  And all this is in English -- this is

7     not a Russian person speaking, is that right, this is in

8     English?

9 A.  Yes, it was like a call from -- it was a very British

10     man's voice.

11 THE CORONER:  Yes and the other note I wrote down, you tell

12     me if I am right, is this right, were you asked where

13     does he live?  Can you remember?

14 A.  They might ask me where he live but I say I don't know

15     because I just his friend and say which kind of friend

16     and I say I am not very close his friend.

17 THE CORONER:  That is the call, is it, on the 12th?

18 A.  Yes, that was a call from the 12th.

19 THE CORONER:  Yes.

20         Then I want to ask you next about the 13th.

21 A.  Yes, please.

22 THE CORONER:  Did you get another call on the 13th?

23 A.  Yes, I received two more calls 13th.

24 THE CORONER:  And in English, again?

25 A.  Yes, this was from a similar number like +44, again it
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1     was from emergency -- emergency ambulance.

2 THE CORONER:  What was this one about?

3 A.  They was ask me, do you know something about him, about

4     the address, and I was very shocked because I was start

5     to asking what happens, what happens with him, where he

6     is and they not reply to me.

7         And after that the telephone was switched and the

8     next time they call me but I was not reply because I was

9     understanding this kind of a bad joke, I cannot

10     understand why they call me, I understand that nothing

11     can help and they not told me what happens with him.

12 THE CORONER:  It appeared to be the emergency services

13     asking you in English for information, is that right, in

14     the two calls?

15 A.  Yes, that's right.

16 THE CORONER:  But you were not really able to give them any?

17 A.  No, I cannot give them information about where he lives

18     because I never know his address.

19 THE CORONER:  You didn't know.

20         All right, thank you very much, madam.  Thank you

21     for making yourself available and I hope that those in

22     Paris can hear this, I am very grateful to everybody

23     there who have taken all the steps and made the

24     arrangements to facilitate the evidence.

25         Thank you all very much indeed, I am very grateful
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1     to you.

2 A.  Thank you too, thank you.

3 THE CORONER:  Can we lose the link now?

4 MR SKELTON:  Sir, yes, shall we have a 10-minute break and

5     then Mr Wastell will deal with some statements.

6 THE CORONER:  Yes, of course.  Let's do that.

7 (3.15 pm)

8                    (A short adjournment)

9 (3.37 pm)

10 MR WASTELL:  Sir, you ruled previously that the evidence of

11     Dr Stuart Black was to be admitted and read.  That was

12     on 16 June last year.  There are three reports from

13     Dr Black.  They are behind tabs 39 and 40 of the core

14     bundle for experts volume 1 and 76A of volume 2.

15         The first is undated and relates to testing of

16     Mr Perepilichnyy's hair and urine for anions and heavy

17     metals in 2013.

18         The second is dated 2 August 2016 and is an answer

19     to clarificatory questions.

20         The third is a report on 24 May 2017, responding to

21     questions about the identification of a urine sample.

22         Sir, you admitted those under Rule 23(1)(d).

23              Evidence of DR STUART BLACK (read)

24 MR WASTELL:  The first as I say is undated.  It is from

25     Dr Stuart Black, senior lecturer in environmental
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1     radioactivity, the school of human and environmental

2     sciences, University of Reading.  His qualifications he

3     gives as a bachelor of science and geology and

4     mineralogy, from the University of Aberdeen and his

5     areas of expertise are isotopic ratio and chemical

6     applications to earth, environmental and forensic

7     science.  His areas of research are isotope studies.

8         He sets out the circumstances of the information

9     supplied to him about the case and then he deals with

10     exhibits and says:

11         "Between 8 January 2013 and 19 February 2013 the

12     following exhibits were delivered to the laboratory at

13     the University of Reading.  STO4, jar of Wabenb [which

14     is sorrel].  AWF8, head hair plucked.  AWF9, cut hair.

15     AWF10, cut hair.  AWF39 urine.

16         "Besides the above exhibits a number of control

17     urine samples were taken together with an unused

18     universal container."

19         Purpose of examination:

20         "The urine sample AWF39 and hair samples AWF8 to 10

21     have been analysed in order to determine whether or not

22     Alexander Perepilichnyy died as a result of metal, eg

23     arsenic, antimony and thallium or anion, eg cyanide,

24     chlorate, fluoride poisoning."

25         Nature of examination:
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1         "The urine and hair samples were analysed for metals

2     by inductively-coupled plasma optical emission

3     spectroscopy and inductively-coupled plasma mass

4     spectrometry.  The urine sample was analysed for anions

5     by high pressure liquid chromatography using a

6     conductivity detector."

7         Results and interpretation:

8         "The results of the examination of the ICPOES, ICPMS

9     and the anion HPLC test are tabulated in appendices A to

10     C.  The results of the examination of the sorrel leaves,

11     STO4, are tabulated in appendix D.  The concentration of

12     elements detected in the hair and urine and the

13     concentration of an ions detected in the urine all fall

14     within the normal levels found in healthy persons and

15     show that Alexander Perepilichnyy was not poisoned by

16     either toxic elements, metals or anions.

17         "The concentration of elements in the sorrel leaves,

18     STO4, shows no elevated levels of concern."

19         Conclusion:

20         "The test show that Alexander Perepilichnyy was not

21     poisoned with either the toxic metals or anions detailed

22     in the appendices."

23         He then sets out in appendix A a list of elements,

24     the levels found in urine AWF39, normal levels, in

25     almost every case he gives a normal level, the sample
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1     and fatal levels.

2         The only one to draw to your attention because it

3     arises in the second report is that boron is below the

4     normal level.

5         In appendix B he deals with the concentration of

6     elements in the hair samples.  Again setting out the

7     elements by exhibit, hair, AWF8 to 10, and levels set

8     against normal levels where he has given a normal level.

9     Again the only ones to point out are: sodium, where it

10     is in two instances above the normal level; phosphorous,

11     where in three instances it is above the normal level;

12     and zinc, where it is below the normal level.  Again,

13     because they arise in questions.

14         Appendix C deals with the concentration of anions in

15     urine.  Again setting out the levels in the urine and

16     normal ranges and where possible fatal ranges.

17         Appendix D deals with the concentration of elements

18     found in the sorrel leaves, STO4.

19         Dealing then with the second report, which as I say

20     is tab 40 of the expert bundle 1, dated 2 August 2016.

21     On the second page he sets out the purpose of this

22     report:

23         "On 27 May 2016 I was requested by Mr M Mansbridge,

24     HM Coroners' Office, to answer a number of questions

25     from Hermitage Capital Management dated 4 March 2016
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1     relating to the death of Alexander Perepilichnyy.  The

2     responses to these questions have been taken

3     sequentially below.  The circumstances of the case

4     remain the same."

5         He says.

6         Question one:

7         "What volume of the stomach and urine samples did

8     you use?  How much was left?  Can it all be re-used?"

9         Response:

10         "The stomach sample was analysed by Dr Branch and

11     reference to his report and responses to questions

12     should be made to address this question."

13         The urine sample AWF39 when received was

14     photographed.

15         He sets out two photographs:

16         "Although the volume of urine was not measured.

17     This may be available in the pathologist report.

18         "How much was left?

19         "For the analysis a sub sample of the urine was

20     dispensed into a 15 millilitre tube for detection of

21     elements that were likely to be at low concentration

22     levels.  In addition to this, a sub sample of 0.5

23     millilitres of the urine sample was diluted into

24     10 millilitres with ultra high quality water, together

25     with 0.1 millilitre of nitric acid and an internal
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1     standard.

2         The latter sample was used for elements that were

3     present in large concentrations.

4         Can it all be re-used?

5         "The urine sample was provided in an evidence bag

6     and stored cold, 4 degrees C refrigerator, except when

7     a sub sample was taken.  The sample was returned to

8     police after being stored cold.  If the sample has

9     subsequently been stored appropriately, either cold or

10     frozen, there is no reason why the sample could not be

11     re-used.  However, samples with high total dissolved

12     solids like urine deteriorate over time.  Often elements

13     plate out on to the container surfaces, if reanalysis of

14     this sample was to be undertaken, it may be wise to

15     decant the sample and try and undertake an extraction of

16     elements that may have adhered to the vessel walls.

17         "Both sub samples created as part of the analyses

18     were placed into the evidence bag and returned alongside

19     the original sample.  This means that the only

20     components of the sample that was destroyed was the

21     volume taken for analysis from the sub samples.  The

22     diluted sample could also be re-used if needed."

23         Question 2 and question 7 in questions to

24     Mr Ray Fysh:

25         "Please can you provide the test results relating to
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1     the identification of March 2013 of one unidentified

2     peak in urine and a couple of elements above normal

3     levels.  As per Ray Fysh's email to N Craggs

4     16 March 2013 and as referred to in the Operation Daphne

5     meeting of 20 March 2013.

6         "The analysis of the urine samples was undertaken on

7     a Dionex DX500 Ion Chromatograph to identify the key

8     anions in the sample.  The analysis of the samples on

9     the Dionex is made by injecting a sample against

10     a series of standards for the most commonly occurring

11     anions.  The main anion standards used in the analysis

12     were F minus, CL minus, BR, PO4 3 minus, SO4 2 minus and

13     I minus.  The technique is designed to identify the

14     peaks using the standards and not to identify peaks

15     outside of the standard set.  I reported the

16     unidentified peak, ie not one of the standard set so the

17     coroner was aware of the presence of an anion that we

18     did not have a standard.

19         "However retention times for other anions were

20     checked and reported, appendix C.

21         "The unidentified peak area and retention time are

22     given in table 1 below."

23         There is a table:

24         "Note a similar peak was identified in sample SLO3

25     as well, although at a slightly different retention
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1     time.  The unidentified peak for sample AWF39 had

2     an area of 111,768.  Using the standard set above [the

3     ones I read, F, CL minus, BR et cetera] peak areas for

4     standard sets, the peak area in AWF39 would equate to

5     a concentration of 1 to 6 parts per million, although

6     this may vary depending on an ion compound is, but it is

7     at low concentration.

8         "Several other things could be gleaned from this

9     analysis however.

10         "1, the peak does not relate to any of the standard

11     set.

12         "The peak does relate to some compound that has

13     an negative anionic charge.

14         "3, the retention time of 3.08 and 3.23 minutes

15     occurred early in the chromatogram and before most of

16     the key peaks ..."

17         In brackets he gives the standard set:

18         "4, it is clear from the chromatogram that it is not

19     from arsenates, cyanide or cyanide compounds, sulfides

20     or other metal anionic compounds as these all occur at

21     much high retention times, see appendix C."

22         Question 3:

23         "Is it correct that no adrenaline was discovered in

24     Mr Perepilichnyy's body?  If so, is there an explanation

25     for this in light of the evidence from the ambulance
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1     staff that adrenaline was administered to him?"

2         Response:

3         "Please see the report produced by Ray Fysh in

4     response to his questions.  He was asked the same

5     question and he is more qualified to answer this

6     question."

7         Question 4:

8         "Please can you explain the source of data in

9     appendix A determination levels of metals in urine,

10     including the tests conducted on AWF39.  Can you explain

11     the star and two star symbols?"

12         Response:

13         "The source of this information was taken from an

14     amalgamation of data from the published literature.

15     I have enclosed a reference list below and electronic

16     copies of these journal articles but not books.

17         "Can you explain the star and two star symbols?

18         "These are references to the sources of data used

19     for comparison, which are noted below.  Some required

20     special mention as values were difficult to obtain for

21     a comparison purpose.  I noted those that had special

22     circumstances, for example so like CA have not been

23     studied for some time and relate to older studies,

24     1975."

25         Question 5:
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1         "Can you explain the result of 4.75 for boron versus

2     the normal range of 470 to 7,800?"

3         Response:

4         "No.  Reference to Carson and others 1986 indicates

5     that excreted boron is primarily expelled through urine,

6     however as the total body burden of this element is only

7     about 200 milligrams, with the majority of this in the

8     muscle and skeleton, small variations in non-essential

9     elements like boron are not uncommon."

10         6:

11         "Please can you explain the source of data included

12     in appendix B, levels of metals in hairs, including

13     tests conducted on AWF8 to 10 and for normal levels as

14     well as the difference between the two columns given for

15     AWF9 and 10.  Can you explain the star and two star

16     symbols?"

17         Response:

18         "The samples AWF8 to 10 were three separate sub

19     samples of hair provided for analysis and were detailed

20     in my original report with the description of the hair

21     samples as provided.  I have recopied the list below

22     from my original report.

23         "AWF8, head hair plucked.  9, cut hair and 10.  Cut

24     hair and three pictures.

25         "The differences between the values from the
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1     different hair samples is a function of where the hair

2     was sampled and the length of the hair.  Human head hair

3     grows approximately 1 centimetre per month and sub

4     sampling of the hair gives a reconstruction of an

5     individual's exposure to environmental exposure through

6     food, inhalation and contact.  The two sub samples of

7     AWF10 should have been labelled as 0 to 1 centimetre and

8     1 to 2 centimetre, which were sampled subsections

9     together with two for AWF9.  These were omitted from the

10     original report and I have amended the appendix and

11     enclose it here for clarity.  In my version of the

12     report there are no star and two star symbols in

13     Appendix B, but there are in other appendices which are

14     addressed below."

15         7:

16         "Can you explain (1) the result for sodium of 898

17     and 1,124 versus the stated normal level of 55.6 to

18     399.6?

19         "(2) the result for phosphorous of 142 and 258,

20     versus the stated normal level of 22.4 to 95.3.

21         "(3) the result of zinc of 11.17 versus the stated

22     normal level of 31.3 to 231."

23         Response:

24         "As indicated in response to question 6, the

25     different samples should have been labelled as different
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1     subsections, hence the different values between the

2     different subsections as they relate to different

3     timescales.  In terms of the specific questions above,

4     (1) the values for sodium are elevated relevant to

5     previous recorded values in hair.  However, sodium is

6     prevalent in human sweat and even though the hair

7     samples were cleaned prior to analysis with a chloroform

8     methanol extraction to remove lipids, grease et cetera,

9     residual sodium may have been retained as a result of

10     sweat soaking the hair.  Hence elevated levels of sodium

11     in hair from someone who was exercising at the time of

12     death would not be unusual.

13         "(2) phosphorous is also a soluble salt and is

14     concentrated in human sweat and may have been elevated

15     as a result of sweat contamination of the hair samples

16     see 1 above.

17         "(3) lower levels of zinc could be induced through

18     a diet-based change.  Zinc is an essential element for

19     metabolism and is used in the biochemical process for

20     both energy and blood erythrocytes.  Zinc accumulation

21     is mainly as a result of diet, in particulate protein,

22     meats, fish, poultry are particularly enriched.  Changes

23     in diet can result in changes in hair zinc levels.

24     Vegetarians and vegans are known to have lower zinc

25     levels unless supplemented.
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1         "(4) zinc is also concentrated in some shampoos, the

2     hair samples were cleaned prior to analysis and this

3     should have been removed all residual components of this

4     element, but may have removed some residual surface of

5     the hair where the zinc is concentrated.

6         8:

7         "Please explain the source of data included in

8     appendix C, levels of anions in urine for AWF39 for

9     reference, normal and toxic levels and for fatal levels.

10     Can you explain the star symbol next to phosphate?"

11         And he gives the source of data compiled from

12     multiple sources listed:

13         "For the range of elements we also requested samples

14     of urine donated anonymously from smokers by way of

15     comparison.  These were exhibited and were also used in

16     building the range data set.  The starred symbol relates

17     to the measurement of P by inductively-coupled plasma

18     optical emission spectroscopy (ICPOES), phosphorous can

19     be analysed as an anion, PO4 2 minus, and also

20     independently by ICPOES as P.  The latter can then be

21     converted to PO4 2 minus for comparison if needed.  The

22     latter value of 6.598 parts per million, see appendix A,

23     for measured P when measured to PO4 2 minus equates to

24     20.23 parts per million, very similar to the measured

25     value for PO4 2 minus by Dionex, 18.71 parts per million
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1     but different to the second measurement, 4.09 parts per

2     million."

3         He sets out slightly amended appendices A, B, C and

4     D.

5         His final report, behind tab 76 A, is dated

6     24 May 2017.  Purposes of this report:

7         "On 18 May 2017 I was requested by Mr Tim Suter to

8     answer some questions raised by interested persons

9     regarding the differences in the properties of two urine

10     samples provided to Kew.  The responses to these

11     questions are presented below."

12         He quotes a section from Professor Simmonds's report

13     dated 1 February 2016:

14         "We were sent two samples of urine.  The evidence

15     bag with identification ref number AWF39 is described as

16     a urine sample and the samples were placed in the bag at

17     17.50, 13 November 2012 with the name

18     Alexander Perepilichnyy, the mortuary and crime number

19     Operation Daphne.  It was received at Kew on

20     30 July 2015 and opened for analysis by Geoff Kite on

21     16 November 2015.

22         "It was handled by others before it came to Kew and

23     we believe analysed by LGC.  The bag contained two

24     samples.  One urine sample is in a sample screw top

25     contained with a typed label that has been filled in by
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1     hand, make Greiner bio 1 with the name

2     Alexander Perepilichnyy on the tube and number 1673 and

3     dated 14 November 2012.  The other sample is in

4     a graduated tapered vial with a screw top, with a

5     handwritten label that just 'Urine/10'.

6         "Kew has no further information about the samples."

7         Questions:

8         "I have attached a copy of Professor Simmonds's

9     report.  In light of Professor Simmonds's comments are

10     you able to account for the origin of either of the two

11     urine samples contained in the bag marked AWF39.  In

12     particular are you able to confirm if you prepared or

13     exhibited the sample marked urine 10.  Did you see the

14     urine 10 sample or place it into the exhibit bag?  If

15     you wish to refer to and in the event it assists, we

16     have noted from your report dated 2 August 2016 that you

17     indicate that you took two sub samples from the urine

18     and placed them back into the exhibit bag."

19         Response:

20         "I have taken each sub question separately below:

21         "In light of Professor Simmonds's comments are you

22     able to account for the origin of either of the two

23     urine samples contained in the bag marked AWF39?

24         "Yes, as I indicated in my response to the initial

25     set of questions, I provided photographs of the urine
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1     samples as received, copied below again for

2     completeness.  This was the original urine sample as

3     received and as was used for sub sampling and analysis.

4     The other sample labelled urine 10 in the evidence bag

5     is one of the sub samples I created for the analysis and

6     I placed it back in the evidence bag in case any further

7     analyses were to be conducted on the same sub sample.

8         "The urine sample AWF39 when received was

9     photographed.

10         He provides two photographs.

11         "... although the volume of urine was not measured.

12         "In particular are you able to confirm if you

13     prepared or exhibited the sample marked urine 10, did

14     you see the urine 10 sample or place it into the exhibit

15     bag?

16         "Yes, the sample labelled urine 10 is one of my sub

17     dilutions and had been treated with nitric acid to aid

18     digestion of the elements prior to analysis.

19         "If you wish to refer to it in the event it assists,

20     we have noted from your report dated 2 August 2016 that

21     you indicate that you took two sub samples from the

22     urine and placed them back into the exhibit bag.

23         "The final sub sample after the analytical runs were

24     complete had no remaining liquid in the container, so

25     I did not place the empty tube back into the bag and so
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1     I should amend this to indicate that there was only one

2     of analytical tubes placed back into the container and

3     not two as I originally indicated in my response to

4     questions dated 2 August 2016.  I am sorry if this has

5     caused any confusion."

6         Sir, you will be relieved to note the next statement

7     is much shorter, it is a statement from Roger Gherson,

8     the second statement he has provided to this Inquest.

9     It is behind tab 10 of the supplementary bundle 1,

10     page 159.

11             Evidence of MR ROGER GHERSON (read)

12 MR WASTELL:  Sir, I ask you to admit this under Rule 23.1(d)

13     of the Coroners' Inquest Rules 2013, on the basis it is

14     unlikely to be disputed.

15         Before doing so you must announce the nature of the

16     written evidence to be admitted and the full name of the

17     maker of the written evidence.

18         As I say, it is from Roger Gherson and it deals with

19     his contact with the coroners' office on 19 and

20     20 November 2012.  Obviously any interested person may

21     object to the admission of such written evidence and is

22     entitled to see a copy if he or she so wishes and

23     clearly copies have been provided, sir.

24         I ask that you admit that evidence.

25 THE CORONER:  Yes, certainly.
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1 MR WASTELL:  Mr Gherson says in his second witness statement

2     as follows:

3         "I Roger Morris Gherson ... solicitor say as

4     follows.

5         "I refer to my previous statement dated

6     16 June 2017.  In the course of my evidence to this

7     Inquest on 23 June 2017, reference was made to my

8     contact with the Surrey coroner's office.  I have since

9     been provided by the Inquest team with copies of two

10     emails extracted from the records of that office which

11     I now produce together marked RMG1.  I have been asked

12     to check whether I have any further emails or attendance

13     notes of contact I had with the Coroner's Court

14     following Mr Perepilichnyy's death.

15         "Following a diligent search my office has located

16     three emails, now produced together marked RMG2.  These

17     are the only items that have been found.  It will be

18     seen that two of these consist of the mirror images of

19     the two emails produced from the records of the

20     coroner's office.  There is no note of any conversation

21     I may have had with the coroner, or any coroner's

22     officer, nor do I have any independent recollection of

23     any such conversation after this time."

24         That is dated 24 July 2017.

25         Very briefly, to summarise, RMG1 is an email exhibit
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1     from Roger Gherson to Matt Mansbridge dated

2     19 November 2012 at 10.23 saying:

3         "Dear Mr Bainbridge, I am now instructed by

4     Mrs Perepilichnyy and would appreciate it if you could

5     call me as I am out of the office today."

6         Over the page an email from Matt Mansbridge to

7     Viktoriya Grynova dated 20 November 2012 at 12.21

8     saying:

9         "Dear Ms Grynova, thank you for the email enclosing

10     the form of authority.  I am happy to speak with

11     Mr Gherson as/when required."

12         RMG2 contains a further copy of the email from

13     Mr Gherson dated 19 November at 10.23, but also contains

14     an email from Viktoriya Grynova on 20 November at 10.55

15     saying:

16         "Dear Mr Mansbridge, further to our telephone

17     conversation yesterday, please find enclosed a letter of

18     authority signed by Ms Tatiana Perepilichnaya.  As

19     agreed I will post it to you as well."

20         And indeed a copy of that form of authority.

21         Then a further copy of the email from Mr Mansbridge

22     on 20 November at 12.21.

23         Sir, that concludes the written evidence for today.

24         There is a further statement to admit from DC

25     Snezhanna Lennon, which is best dealt with on Friday
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1     when we are dealing with the police evidence.

2         Sir, that concludes the evidence for today.

3 THE CORONER:  Thank you very much for doing that.

4         Mr Skelton.

5 MR SKELTON:  Tomorrow we will be hearing from the experts,

6     all of whom gave evidence at the last hearing in June.

7         First of all Dr Wilmshurst, cardiologist.

8         Professor Ferner, toxicologist.

9         Dr Kite, plant scientist.

10         Professor Cowan, a forensic chemist.

11         And Dr Rice, a toxicologist.

12         We will start at 10.00 am.

13 THE CORONER:  Right, thank you all very much.

14         10.00 tomorrow.

15 (4.05 pm)

16   (The Inquest adjourned until 10.00 am the following day)
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